


חוברת זו נבנתה לשימושכם,
מחולקת לפי נושאים ונועדה 
לשדרג לכם כל פעולה, ישב"צ

או הנחיית קבוצה.
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בס”ד חשוון תשפ”ד



עקרונות להדרכה 
ארץ ישראל 

עם ישראל
שליחות 

עצמיות                                        
השתדלות וביטחון                          
השתלמות ועמל                            
עבודת ה'                                    
מידות טובות                               
דברים כלליים                              
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

“השאיפה שלי לשנים הקרובות זה ליצור את עצמי מחדש.  לגלות את הזהות הפנימית
שלי, העצמיות שלי ועליה לבנות דמות שמחה, מלאת כוחות, מלאת שאיפות, לא 

מוותרת לעצמה, מקדשת שם שמיים בכל מקום, יונקת כוחות מקודש.

אם אני אהיה בצבא -אז שם לתת הכול ואם בתורה- אז שם. 

שאיפה להגיע לחיבור נקי עם התורה, ליצור ממנה חיים. 

שאיפה להגיע לקשר טוב עם המשפחה.”

נושאי החוברת 



העברת פעולה:
1. הכנה מוקדמת: הכנת המקום לפני הפעולה, לסדר, בגדים, לחשוב על דברים שמושכים את

העין- להעיף, שרוכים בחולצה.
2. אביזרים: 

-בדיקת אביזרים
- לבדוק לגבי האביזרים שאשתמש בהם בפעולה

- אם הם פועלים, אם זה האביזר שרציתי.
3. "דקת זהב"- הזמן המאוד קצר שהחניכים מרוכזים

עקרונות גישה לחניך:
1. לדעת שכל חניך הוא נר וכשמגדילים נר עוד נר ועוד נר יש אור גדול והשפעה

גדולה על המציאות.
2. לגדל את הצדדים החזקים בחניך ולהצמיח אותם.

3. אחריות על כל חניך וחניך- להראות שאכפת.
4. ללכת\ לעשות\ להיפגש\ לארגן דברים ביחד.

עקרונות בהדרכה שכתב עמיחי לעצמו: 

נקודות שצריך לזכור:
- כל אחד הוא נשמה אלוקית ואי אפשר לזלזל באף אחד או להוריד מערכו. צריך לקדם אותו מהמקום 

שהוא נמצא ולאהוב אותו.
- להיות מחובר לרעיון של בני עקיבא.

- אם הייתי יודע שההדרכה שלי תירשם בתנ"ך הייתי משקיע יותר
- בכל דבר להיות מקצועי- לרצות שהוא יקרא, להתעקש.

- החניכים הופכים מבחינתנו לדבר הכי טוב בעולם בתנאי שאנחנו מאמינים שאנחנו הכי טובים בעולם.
- להביא יותר את עצמי לידי ביטוי מאשר רבנים שמצטטים מהם.

- להסתכל על הצד הלבן של הדף מאשר על הנקודה השחורה- להסתכל רק על הצדדים החיוביים בחניך
ופחות דגש על השלילים

- לדבר עם עצמי
- עבודת המידות

- סבלנות
אדם גדול- אדם שמעריך את הדברים הקטנים ומקבל אותם כלא מובנים מאליהם.
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פעולה עצמה: 
-פתיחה דרמטית- בלי הכנות, בלי הקדמות, סיפור על הסיפור.

-תיאור דרמטי של הדמות
-לתפוס מקום לא מעניין

3 דברים שעומדת עליהם פעולה:
-עריכת תוכן

-קול- שינויים בקול, התרגשות- לחיות את הסיפור
-תנועה- להסתובב בין כולם, לחיות את הסיפור עם הידיים ופנטומימה.

# בחודשים הראשונים לעמוד מול המראה ולהעביר את הפעולה

חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד



ליד המצבות השקופות רואים אנשים בוכים בכי תמרורים- על תמרורים שמכוונים אותנו,
שמנשימים בעצמותינו דרך חיים של אידיאלים, מסירות לארץ, חלומות אבל בעיקר הבנה שאני

עוד גחלת בתקומה. בתקומה של ארץ ישראל. גחלת שנכבתה מבחוץ אבל בוערת מבתוך, ממהרת
לנתב לנו את הרצונות ולפעמים מכאיבה לא פחות. פעם נלחמנו על עצמאותנו וניצחנו, היום

אנחנו נלחמים על עצמיותינו ומפסידים. החברה והרשתות כולאות וקובעות מי אני ורק מי
שאומר שאני טוב דג אותי. אם לא פירסמת לא עשית, חושבים הדייגים, אהבה עם

אינטרסים. אנחנו מתעסקים בלהגדיר. 
להגדיר אהבה, שוויון, צדק, מוסר, דת, ומה שקורה זה רידוד הערכים. התנתקות החמצן שלהם
מהמוסר היהודי, פעם אנשים הבינו ולכן הקריבו. הם האמינו שצריך למסור את עצמם בשביל

עצמם!, בשביל לבנות את המדינה! היום הם דורשים הסברים צודקים שיוציאו אותם
מהכבלים. ההסברים יקבעו וירימו יאפשרו למנגינה הישנה להתנגן יולידו רצון ישן מאש שתדלק

שוב בלבבות שיעסקו בלהיות ולא להראות. הפצעים יפתחו, ובהבנה יסגרו.
וכך נראה בניינים חדשים קמים  לתחייה, בנויים מיסודות פצועים שתוקנו, בבניין אחד תנשב
רוח, רוח מוזרה כזו שמורכבת מהרבה כוחות שהופכים אותה לחזקה, תשדר גלים שינתבו

לחיים מתוקנים.
 הבניין השני יהיה מפואר, עזרה מאחדת שתיבנה מעזרה, ונתינה. הקודש יהיה מרכז אור
לכולם, יאיר בפרטים הקטנים את העולם, יחובר בקשר ישיר למעלה ולמטה, הדיירים משני

הבניינים יהיו מאוחדים, ויהיו מאירים באור גדול, אור קדוש. אור נצחי אור הגאולה.

ארץ ישראל
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

“כעת אני שייך לחלק 
מעם ישראל

 שמוכן למסור את נפשו
 בשביל המדינה” 



עם ישראל
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

“התגברות מחשבת הכלל

ומתוך כך קניית הארץ בדמים.

אך ליישומה זקוקה היא

לגבורת השידרה

תלויה היא בעץ

דורשת היא

מעמד אל מול הכוחות

מעמד איתן

שאינו מתכופף בתפניות הזמן

עץ ייחודי

בעל חזון ייעודי

והכרה ב'אתה בחרתנו'

להכיר שנבדלנו”

“כמו בפרט גם בחיי האומה
 מפעמת נשמה. נשמת ישראל. 

והיא מחייה אותנו. ויוצקת תוכן לחיינו הלאומים.
בעצמיות האומה אחת התכונות היא הצניעות, האינטימיות. 

צניעות מאפשרת להתעסק במהות. 
אומה צנועה היא אומה שיש לה את עצמה 

והיא מכירה בגודלה”

זו לא סתם זיעה, אלו דמעות של 2000 שנה



שליחות
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

עבדי עם ישראל אנחנו
דבר אין לנו מעצמנו

מצווים ונשלחים
להיות הכי מקצוענים

כל חשבון פרטי מתבטל
אל מול עזרת ישראל

ממוקדים אנו בהשתלמותנו
הרפיון והלאות הלאה ממנו

וגם החידלון מההכרה של "אתה
בחרתנו"

בהד שזור נצח קוראים אנו-
הננו!

"המקום הבטוח"- ונינו בשבילי בדיעבד, היה מעין עוגן כזה. עוגן לא זז.

אני גם היה לי תקופה קשה קצת דתית, פה שם, שם פה. וערבי שישי תמיד הוא היה

מושיט לי יד לבוא לרקוד. אני קצת סנוב בקטעים האלה אבל תמיד הייתי רואה אותו

רוקד, אני עושה ככה עם הראש כזה ונכנס למעגל. באמת עכשיו זכור לי התקופה של

החגים של האור והלהט כל הזמן. זה מבאס לסגור את החגים, במיוחד יום כיפור, וונינו

הפך לי את זה לחוויה עצומה ואור גדול, והתחברתי מחדש לשורשים הרבה בזכותו”

אני פתוח להקשיב ולהיות כלי
 להופעת הטוב בכל מציאות.

להאמין שה' נותן כוחות

 ממאגרי הכלל - 

ולכן להעיז לסחוט.

ההגעה בשם הכלל מוציאה
אותי מהמשוואה -אני עושה

הכי טוב כדי לראות כמה
התקדמתי לטובת הכלל. 



חבר מספר, בצבא היה לי מורכב בשמירת תורה ומצוות. שבת כן שמרתי אבל על השאר היה לי קשה
בצבא. לעמיחי היה חשוב שאני אצליח גם אם לא הייתי מתעורר לתפילות בשבת ישר הוא היה תמיד

מגיע ומנסה ואומר לי "יש תפילה- קום". כל פעם למרות שכבר היה מובן שאני כנראה לא אקום אבל
הוא היה מגיע ומנסה. גם לפני שבועות הוא אמר לי שהוא רוצה שאני אלבש כיפה, שיש לו כיפה
בבית. אמרתי לו שלא צריך שאם אני ארצה אני אלבש וממש זה היה חשוב לו וממש לפני שיצאנו
הביתה הוא קורא לי קורץ לי בוא רגע. נכנס איתי לחדר והוא הוציא שקית עם כיפה קטנה ואמר לי

קח לכבוד החג. קורץ לי ואומר 
      "חג שמח". באמת זה עשה לי טוב על הלב ומסתבר שביציאה שיצאנו כל הצוות לשוק הוא

הלך לאיזה חבר וקנה. במיוחד בשבילי הוא קנה את הכיפה הזאת.

אני בריא ב"ה ויש לי כוחות וכשרונות שקיבלתי מהקב"ה, ולא כולם

זוכים להם, ורק הם תואמים את המקום והתפקיד שקיבלתי בצבא. 

כשאני נכנס לעבודה להיות דבק במשימה, בלי דיבורים יותר משצריך.

 לשאוף לחשוב על הכלל ביחס למשימה, לרצות בקושי. 

לא להתייחס לרגליים התפוסות ולהכנס לתרגול כשבראש רק מעניין אותי "צא" והמשימה. 

בסוף התרגיל או הסיבוב להיות רגוע ולהיות בשליטה, לחייך, להבין שקשה ואני מסוגל.

לבוא בראש טבעי- להיטיב ולכן לחפש כיצד אפשר לעזור. 
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

כתב לחבר לא דתי בצבא מעל המיטה:
"מודה אני לפניך מלך חי וקיים שהחזרת בי נשמתי

בחמלה רבה אמונתיך" 
... היקר!!

התעוררת? 
זה אומר שנתנו בך אמון שתעשה ותמשיך לעשות רק טוב

היום
יום נפלא    



הנק' שעלולה לגרום לי להיות פחות טוב, פחות רוצה היא באגו. 

ה'לשם מה' - אם אני אחשוב אפילו קצת על עצמי, ממילא אני אמצא

את עצמי בתוך מערכת מאוד כללית מנסה להתאים אותה לצרכי.

 זה יגרום לי להיות מתוסכל ולהשחיר - לכן לזכור להישאר כללי 

- באמת אין לי מעצמי כלום. 

בכניסה לצבא - אני רק מכוח וחייל של עמ"י.

החיים בשואה לא היו מסע הישרדות יום יומי מחתיכת לחם לחתיכת לחם.

 הם לא הוזנו מזה - כי אי אפשר להתקיים מזה. 

הם הוזנו על ערך קידוש החיים. 

במצב של תהום פתוחה הם נתלו על מצוות, 

על נק' רוחניות שמזרימות אוכל לנשמה שלנו וזה מה שמזין את הגוף.

אני רוצה להגיע לבירור מספיק עמוק מבחינה אישיותית שיספר לי מה התפקיד שלי.

ואם אגלה שהצבא הוא חלק ממימוש התפקיד שלי בעולם- אז אבוא מהנק' של- הצבא

כללי ואני נועדתי לשרת את הכלל בצורה הטובה ביותר. ולכן המקום הוא הצבא. 

לעשות מהפכה אישיותית, תודעתית, שבה אני מבין שאני בא לשרת את עמ"י.

טוב, צריך לעבוד על זה.

חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד
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אגיע ממקום גבוה ואנסה כמה שיותר לקדש שם שמיים

על התמונה על היציאה למלחמה בג'יפ:
מבט שמבין לאן הוא הולך, אבל הוא הולך.



רעי האהוב!
זכית ואתה נכנס לשנים ארוכות ושמשמעותיות בהם כל כוחך וזמנך ינוצלו

 לטובת הכלל וזוהי זכות גודלה!
אני בטוח שעם גודל אישיותך רוחנית והנפשית תתרום תרומה ייחודיות ואדירה וגם כשיהיו

זמנים בהם העבודה קשה תמיד תזכור להרים עיניים למעלה ומשם – לעומק, לנהר האמת –
אותה אמת פנימית, לסודות חייך, לעצמך. ומשם תשאב עוז וגבורה להמשיך ולהתקדם. 

אוהב אותך מאד מאד ומעריך כ"כ! 
עמיחי 

שלח למשפחה כמה ימים אחרי שלא התקבל לשלדג

חשבתי על זה עוד קצת.

זו גאווה לחשוב שאני יודע מה נכון לי

וזה דמיון לבנות מטרה על הד של תבנית.

אני רוצה את רצון השם באמת ושמח לפעול היכן שישים אותי ע"מ למצות עד הסוף את

שליחותו.

אני פועל היכן שאני חושב שה' רוצה ומודע שה' פותח שערים בתבונה ולפעמים דלת נסגרת

כדי שאבחין בפתוחה.

בעז"ה מקווה להיות ראוי כמה שיותר לתפקידי.

עכשיו אני שמח!!    
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

“אני אומנם חילוני וזה אבל מבחינתי הוא היה כמו רב, מבחינת העוצמות נפש שלו.
ידוע לי שלרב באים בשביל עצות על החיים והכוונה. ואני אם הייתי צריך הכוונה כלשהי זה היה

באמת ישר לונינו. לא הייתה שאלה, הייתי יוצא מחוזק, כל פעם שהייתי צריך עזרה או לדבר איתו,

משהו ברוח שלו, בשקט הנפשי ובצלילות מחשבה על האופן שהוא הסתכל על סיטואציות, נתן לי

את ההכוונה הנכונה.

ותדעו שגם כל שישי היינו כל הצוות מחכים לדבריו של ונינו. הוא היה נותן את פרשת השבוע

ומרחיב, ומחבר גם את החבר'ה החילונים, זהו. כל שישי. זה חלק בלתי נפרד מהארוחות שישי, זה

מאוד יחסר, הוסיף המון צבע לארוחות.”

( סיפר חבר מהצוות של עמיחי )

אני מוכן בלב שלם להגיע ולקבל את השליחות הנכונה שה' רוצה ממני.



עצמיות

ההשפעה היא מעצם האישיות ולא מקבלות במציאות וזו גם
האמת שהתורה מכשירה את האדם לגלות את עצמו ולכן מי

שתופס ממני בגלל הקבלות שלי טוב שיראה שהעיקר זה
העצמיות ומי שמקבל מהאופי שלי יקבל אותי תמיד. 

 להגיע למקום שלם בנפש שנותן הכל ומאמין בעצמו,

ואינו מסתכל החוצה אלא פנימה.

לא בא להוכיח כלום, 
בא לי להיות הכי טוב שאני יכול ולהשתפר לפעם הבאה

“ההבנה שהתכונות וההישגים

שאני מגיע אליהם הם

מיוחדים לי ולא מושווים

לאחרים עזרה לי להבין שיש

ייעוד מסויים שהוא רק שלי

ועלי לעשות עבודה עצמית

מיטבית ע"מ להגשים אותו

והדבר הזה מילא אותי אמונה

שה' מכוון אותי.”
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“יש להבחין בין שאיפות בצבא

הנובעות מהיותי השוואתי - דוג'

להיות הכי (מהיר חזק וכו) ,

לבין שאיפות הנובעות מהאמת -

שיש בי אישיות ייחודית שה' רוצה

שאגלה אותה בצבא והיא היא

תוספת הכוח הסגולי והמעשי

לאומה. 

עיקר הכוח החברתי הוא להיות כלי

להופעת הכוח.”

למדתי לִרְצוֹת ולא לְרַצּוֹת



הבור ריק אין בו מים- רש"י- “נחשים ועקרבים יש בו”

יש לנו 2 אפשרויות- 

או לרדת לבור בנפש ולהלחם בנחשים ועקרבים וגם כשננצח נאלץ לעלות חזרה חבולים

ועייפים, 

או למלאות במים והנחשים והעקרבים יצאו מאליהם.

בסבלנות תשתמש במעיין הפנימי שלך.. שלא פוסק לרגע כמו שאני מכיר אותך 

לא להיות חלק מ'נורמות חברתיות'! 

קווים אדומים-הקווים האדומים משאירים אותנו נאמנים לעצמנו. 
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כל הזמן חייבים לבדוק האם אנחנו אוטמים את האוזניים או מקשיבים למסרי נשמתנו. האם אנו

מכים בסלע או מדברים איתו. כי כשהנשמה תצעק היא תצעק "עלה אל ההר וראה את הארץ

הטובה, זבת חלב ודבש ושמה לא תבוא" ולא, לא ישאלו אותנו בשמים אם היינו משה רבנו.

בסבלנות ובשמחה גדולה ומוכנות לתהליך נצא למסע למים חיים.

 מחושל חוזר אל השביל. עכשיו הרבה יותר קל. הקול חזר לנשמה. 

היא יכולה לשיר. היא כבר לא צרודה מצעקות. 

 מים חיים ישקו את העץ שיגדל ויהיה טעמו כטעם הפרי.

אין כמוני. צריך להכניס את זה חזק. 

כל נפש צריכה מענה שונה במסע שלנו בישיבה. 

אסור להזניח את ההקשבה לנפש 

וחס וחלילה לנתב אותה בשבילים חיצוניים. 

יש לנו מחוייבות למצוא את ייעודנו. ואותו נמצא רק בתורה.

כל אחד צריך למדוד את עצמו בפני עצמו ולא ע"י תחרות

לאהוב את עצמי-יסוד חשוב.  החלוקה בין ה'עצמות' שלי למעשים שלי. 
בין ה'אני' האוהב לאהוב. לבין המעשים שלי.



השאיפה שלי לשנים הקרובות זה ליצור את עצמי מחדש ‘

לגלות את הזהות הפנימית שלי, העצמיות שלי ועליה לבנות דמות שמחה,

מלאת כוחות, מלאת שאיפות, לא מוותרת לעצמה, מקדשת שם שמיים בכל

מקום, יונקת כוחות מקודש.

 אם אני אהיה בצבא -אז שם לתת הכול.

 ואם בתורה- אז שם.

 שאיפה להגיע לחיבור נקי עם התורה, ליצור ממנה חיים.

 שאיפה להגיע לקשר טוב עם המשפחה. 

קצת התנתקתי מעצמי- צריך

לחזור לטבעיות – פחות

לספר דברים, יותר להקשיב,

פחות להידמות לדמות שכל

הזמן מנסים ליצור לי, להיות

בלי שידעו.
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השוואות- 

האנשים האחרים באו להוציא

ממני את המיטב- להשתמש

בתחרות על מנת להגיד

לעצמי שנתתי הכל. 

הציפייה שיעריכו גורמת
לאובדן ביטחון עצמי.

לא לקנאות ולא להשוות. 
נטו זה אני. ואני אשמח

ללמוד כדי להשתפר
 יותר בעבודת ה' הזו. 

אין דבר כזה לעשות משהו
כי כולם עושים, אני עושה
משהו מסויים אחרי בירור
עמוק שהדבר נכון עבורי

בדידות – 
רגעים שאני נתבע

להיות לבד... 



איני מעוניין באישורים מבחוץ- אני המאשר של עצמי.

 הרושם מבחוץ עוזר לי לגבש את אותו אישור.

זה ממש הליכה יד ביד עם הקב"ה, כי כל העבודה שלי

היא לא לעצמי אלא לקב"ה, לשרת את הייעוד שלשמו

נולדתי. 

וה' נסך בי כוחות, ולכן גם התפילה חשובה.
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מתוך הקלטה של עמיחי על החלטות בחיים- 

אני אומר לך, כל החלטה שתקבל יכול להיות שטעית בה. גם כל החלטה שתקבל יכול להיות שלא תצליח

לעמוד בה. אבל זה כבר לא תלוי בך.

ואתה תראה שמהרגע שתחליט, פתאום תראה הכוחות חוזרים אליך, כי הנפש התרגלה לעבוד מול דבר

מסויים, ומה שקרה לנפש זה שהיא לא ממוקדת, לא מרוכזת במשהו, וברגע שתחליט הנפש תהיה מרוכזת,

ואתה תראה שזה יהיה לך טוב יותר.

ומה שאני מציע לך זה שתיקח מחברת, ותכתוב בה את התחושת שלך, תכתוב לך רגשות.

 ונגיד יש לך חששות, אז תכתוב אותם, ותענה לעצמך. ככה אתה תראה שהדברים יותר יתיישרו, כי ככה אתה

נותן מקום לתחושות שלך, אתה לא תתעלם מדברים שיושבים עליך, ותראה שלאט לאט אתה נהיה יותר שלם

עם ההחלטה שלך. 

גם לי לפני הסיירת היה לי מחברת, וכתבתי בה, כי באמת מי אמר שזה הדבר הכי נכון לי, ומה יהיה עם

החתונה, ואני לא מספיק בכושר, ובאמת זה היה רק על חששות, ואתה בעצם נותן לעצמך תשובות, ואז רואה

שבאמת הכל מסתדר ומתיישר.

ותוך כדי תיקח את זה בשתי ידיים. אם זה עוד שיעור, או עוד אימון, וגם בתפילה אם אתה מתפלל, ואתה

בעצם מתפלל על משהו אחר, אבל בסוף תתרכז בנקודה הזאת.

להסתכל פנימה ולהפסיק ללכת מסביב

אני לא בא להיות הכי, אני בא להיות אני. 



במהלך חיינו אנו נפגשים כל הזמן עם מציאות חיצונית שסובבת אותנו. זה מתבטא בין היתר במידע שאנו מקבלים, בחברה שאנו משתייכים אליה,

ובמציאות תרבותית שכל הזמן משתנה סביבנו.

במקביל בתוכנו נמצאת העצמיות שלנו. נק' חיים שייחודית לנו שעלינו לגלותה ועל ידה לקיים את ייעודנו בעולם. אותה נק' עצמית שכל העולם

נברא בשבילנו בזכותה.

בשביל לגלות את מהותנו דרושה עבודת הקשבה עמוקה, להקשיב למה שנשמתנו דורשת ממנו, וזה נעשה על ידי עולם רוחני בנוי.

אלא שמתחילת חיינו אנו חיים רוב הזמן את המציאות החיצונית ומתעלמים מהנקודה העצמית. במקום לגלות את עצמיותנו אנו מתאימים עצמנו

לחברה, לסביבה, ולתרבות.

נוצר מצב שאת תחושת הקיימות אנו צורכים מהסביבה. כך נוצרת לנו דמות חברתית שכל הזמן אנו מרצים אותה. והאני העצמי הולך ונשכח.

הרב באורות הקודש כותב על נק' זאת: "העולם הרוחני בונה כל אחד ואחד לעצמו בקרבו. כל תכונת ההקשבה אינה כי אם הכשרה לבניין הנצחי

העצמי של היחיד כל מרכז התורה הוא הפסוק של שמו הפרטי.."

כל המפגש עם העולם מטרתו אינה כי אם לגלות ולבנות את מה שטמון בתוכנו פנימה. וכשישאלונו למעלה לשמנו נדע מי אנחנו.

ממשיך הרב: "ויש אשר הקשבתו היא כל כך מפולשה עד שאובד הוא את הריכוז העצמי. יודע הוא שמות רבים רק את שמו שכח ולא ידע. אז כל

עמלו לריק הוא ואין לו תקנה כי אם על ידי ערלת אוזן כבירה שמונעתו מכל הקשבה.. ואחרי ההרוס הגדול הזה.. הוא שב ומתחדש בצורה חדשה.."

לפעמים אנו כל כך חיים מציאות חיצונית עד שנוצר מצב של פילוש- העולם עובר דרכנו ללא מפגש עם עצמיותנו. אנו מקשיבים לכולם חוץ

מלעצמנו. ואז צריך לסגור את האוזניים. להתחיל לשמוע מתוכנו- מי אנחנו מה מתאים לנו באמת. מה רצוננו האמיתי מהן התכונות שבנו מהן

היתרונות והחסרונות. ולאחר שיש לנו את עצמנו אנו מתחדשים ומתמלאים חיים ויכולים אנו לחזור לקיום תפקידנו בעולם.

כמו בפרט גם בחיי האומה מפעמת נשמה. נשמת ישראל. והיא מחייה אותנו. ויוצקת תוכן לחיינו הלאומים.

בעצמיות האומה אחת התכונות היא הצניעות, האינטימיות. 

צניעות מאפשרת להתעסק במהות. אומה צנועה היא אומה שיש לה את עצמה והיא מכירה בגודלה.

היוונים מקדו חלק מהגזרות בעניין זה:

"תנו רבנן: בימי מלכות יון הרשעה גזרו על ישראל שכל מי שיש לו בריח בתוך ביתו יחקוק עליו שאין לשונאי ישראל חלק ונחלה באלוהי ישראל, מיד

הלכו ישראל ועקרו בריחים שבבתיהם"

היוונים עוקרים את המנעולים. כשאין מנעול אין שליטה על הכניסה לבית. וזה לא הספיק להם :״וכל כך למה (גזרו)? כדי שלא יהיה לישראל כבוד

ולא רשות (צניעות). כל כי הרוצה ליכנס, נכנס בין ביום ובין בלילה. (כי) בטלו כל דלתות בתיהם ולא היו יכולים לא לאכול ולא לשתות ולא לקיים מצוה

עם נשותיהם, בשביל גנבים ולסטים ופריצי יוונים, ולא היו רואים שינה בעיניהם לא יום ולא לילה״

היוונים גרמו שלא רק לא יהיו מנעולים אלא שגם לא יהיו דלתות! כשאין דלת כל אחד יכול לראות. אין אינטימיות. אין צניעות. לא נדע מי אנחנו.

הרב קוק בעין אי"ה מבאר מה עניין נר איש וביתו במצוות הדלקת נרות ואפשר להבין מכאן מה בקשו היוונים.
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הרב כותב שהיוונים בקשו "לא רק לעקור את עם ישראל ממעמדם החומרי כ"א לעקור את תכונת החיים שישראל

מודיעים בעולם ע"פ שורשי התורה שתהיה הטהרה והצניעות המטרה הראשית בחיי המשפחה ואחרי זה ימשכו יתר

המידות והדעות הישראליות... מכל מקום בחיי המשפחה מוכר האור העברי הטוהר והצניעות.."

היוונים רצו לעקור את עצמיותנו, את תכונת החיים של עמ"י ולכן נלחמו בנקודת הצניעות והטהרה. הם ראו שנק' זאת (בין

היתר) הופכת את חיי עמ"י לחיי נצח. נק' זו  היא הבסיס לצמיחת האחדות, הכוחות, המהות של עמ"י בארץ ישראל. ואותה

הם ניסו לשבר.

עלינו לשים לב שהיום אנו שומרים על נקודת המהות העצמית. בחיינו הלאומיים והפרטיים. 

מולנו- שאנו מספיק יודעים להיות לבד, להיות נאמנים לעצמנו שם נקנה את הוודאות והשלמות במי שאנחנו. נאהב ונקבל

את עצמנו באמת. ובכללי- אל לנו להתבלבל אל מול בליץ תרבותי שמבקש למוטט את הבניין בתורה בצבא במשפחה

בתרבות ובעיקר בארץ ישראל אדמתנו הנצחית. לא להתבלבל ולא להתנצל אל מול תופעות חולפות ולהיות נאמנים

לנקודות שהן הן מקור חיותינו הפרטיים והלאומיים.

לקדש שם שמים, כל הזמן לחפש לעשות טוב להגדיל את קומת הרוח בכלל התחומים. ובעז"ה עמ"י יצטרף אלינו מתוך

כבוד חיבה והכרה לאור הגדול בבית הלאומי הגדול מתוך הכרה בגדלותו. נר איש וביתו. 

חג שמח!

חנוכה ועצמיות



תחפושת – אף פעם לא חשבתי מה הפירוש של המילה הזאת, מעניין.

תמיד חשבתי שתפקידה של התחפושת היא להפוך להיות למשהו אחר, למישהו אחר. מישהו שיש בו משהו שהייתי

רוצה להיות. אבל כשחושבים על זה בזכות התחפושת אני סוף סוף מתחפש לעצמי. כל החיים אני בתחפושת, מחליף

תלבושות בהתאם לחברה, בהתאם למה שרוצים שאהיה. וככה כולם מחופשים, רודפים אחרי תחפושות 

בלי להבין שהם בורחים מעצמם.

מזל שיש רגע בשנה, שמתחפשים במטרה להיות מישהו אחר אבל במציאות היום מתחפשים לעצמנו. 

רגע שאף אחד לא מזהה אותך תחת מראה של אריה או ליצן, סוף סוף אנחנו מעיזים להוציא את עצמינו.

סוף סוף אנחנו לא מתביישים. מתבשמים ו"נכנס יין יצא סוד" – היין והתחפושות מאפשרות לנו להיות סוף סוף אנחנו.

בלי פוזות, בלי עטיפות, במקום לחוות את החיים בצורה שאנחנו לא רגילים אנחנו חיים איך שבאמת מתאים לנו. 

אולי בגלל זה יום כיפור הוא רק כ-פורים – כמה כבר אפשר להיטהר באמת שאנחנו לא מכניסים את עצמנו למקווה.

התחפשנו. התחפשנו למה שחושבים עלינו, התחפשנו למה שאנחנו חושבים שרוצים ממנו, התחפשנו לעבריינים
שמסתכלים על העבר ולא להבא. התבשמנו. התבשמנו מרחשי תרבות, שהופכים את העיקר לטפל ואת הטפל

לעיקר. מייסדים בנייני שקר על יסודות מוטעים, חיצוניים. בניינים הנראים יפה וחזק, עוצמתיים למראה אך סוככים
צל על המהות, על עץ החיים של האומה. מסתירים מכולם את אותו עץ, אך באמת מסתירים מעצמם את אותו עץ. 

התבשמנו מלהקשיב לאחרים. הקשבה שאינה עוברת אצלנו. 
הקשבה מפולשת שמשכיחה ממנו את שמנו, וממילא את עצמיותינו.

התבשמנו מלחיות בחוץ עד ששכחנו עצמינו. התחפשנו לגנבים שגונבים את עצמם, שמחביאים את סחורתם
בעשרות מנעולים ומפחדים פן יימצאו ראיות.

התבשמנו מתקשורת שלא מקשרת אלא משקרת, הופכת את האחדות ומהות האומה לוויכוחים זולים וחיצוניים-
 את השבת, אותה שבת שמסרנו עליה את הנפש, שהיוונים זיהו אותה כיסוד באומה ונלחמו בה, גוי ששבת חייב

מיתה- הפכו אותה לוויכוח זול, לכלי ניגוח עצמי.
וכך גם התפילין והלב באיברים.

מבלי משים אנחנו מתביישים בתהליכים תרבותיים שמכים שורשים – הופכים כל אמצעי למטרה – נגמרו הערכים,

 עת לסדר ציבורי.

התבשמנו ממשחקי כדור ופסילות, מפלגות מפלגות לוקחות את גוף האומה ומבתרים אותו לחלקים, מנתקים אותו
מצינור הרוח של האומה. נשאבנו לפוליטיקות ריקות מתוכן מעכבות את תחיית האומה והגאולה. 

התחפשנו לשחקנים, הפכנו אחד את השני ליריבים שכחנו את הכוח שבאחדות.
 חלקנו ברח מעצמיות האומה, נלחם בכוח בעצמו מתכחש לעצמו.

אבל אני בטוח! מול "ישנו עם אחד מפוזר ומפורד" אנו נעבור לקריאתה של אסתר "לך כנוס את כל היהודים".
הגיע חג פורים! עלינו לחתור למהות החדשה של התחפושת- לחזור לעצמנו. עלינו לחזור למהות ההתבשמות-

להוציא את הסוד שלנו – נכנס יין יצא סוד. 
התחפושת תחזיר כל אחד אל עצמו ע"י כך שרק הוא ידע מי מתחת לתחפושת וכך הוא ירגיש את עצמו ויתחיל

להקשיב לעצמו. ע"י ערלת האוזן. יוציא את מהותו האמיתית מבלי להיות מושפע מבחוץ. ואחרי פתיחת הכספות,
המפגש עם עצמו הוא לאט לאט. 

כבר לא יצטרך את התחפושת ויתחיל להקשיב לעצמו. לחיות את הנקודה שלו להיות חירותי, וסוף סוף הוא יתרכז
בלהיות ולא להראות, הוא יבין את שורש החיים, את כל שורש השאלה של יום הדין, של שמו.

והתבשמות תוציא לאור את הנקודה הכללית. את נצחיות האומה, את המהות. זמן לסגולה, זמן לאחדות. 

מי שפושט יד נותנים לו. משלוח מנות. יוציא את הסוד האמיתי, אותו סוד ש2000 שנה אנחנו מחכים להופעתו

 והנה ברגע האמת אנחנו מפספסים. ומאותה ההתבשמות לאט לאט נהיה כולם כאיש אחד מכונס, כגוף שאומנם הוא

עם איברים רבים אך כולם מחוברים לאותה הרוח. לאותה גחלת, 

לאותו צינור חיים של "אשר בחר בנו מכל העמים" 

אותה בקשה של אסתר "כתבוני לדורות" – מגילת אסתר נכתבה ברוח הקודש.
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תחפושות ופורים (פורים תש"פ)



השוואות וחרות

היכולת לא לחיות בהשוואות, זה אומר לא להיות משועבד לתכתיבים חברתיים שאני בוחר לאמץ
כדי להיות קיים היא קריטית כי היא זאת שיוצרת את עצמי. 

היא יוצרת את היכולת להיות חירותי- לעשות את מה שטוב לי – שיעשה אותי בריא ומאושר.

היא קריטית כי אם אדם לא מפתח אותה הוא מאבד את השם שלו, את המהות שלו בעולם, אז מה

הפלא אם הוא לא יזכור את השם שלו ביום הדין? מה הוא יגיד? 
בתורה הייתי השם של ראובן ובתנ''ך של שמעון, בריצה השתדלתי להיות יותר מלוי ובחכמה הייתי יותר חכם

מכל הכיתה- אתה לא שם לב שכל השם שלך אחרים יוצרים?

אולי זה באמת שאלה, איך נוצר המצב הזה, איך אדם מגיע למצב שהוא לא קיים

נראלי זה מתחיל מהחינוך- האם אתה קובע לבן שלך מתי זה הוא ומתי הוא לא קיים מבחינתך? 

האם אתה קובע לו שאם הוא עושה מעשה רע- אז הוא הרע, ולא המעשה שהוא עשה, ואתה קובע לו

שרק אם הוא מתנהג יפה אז הוא ילד טוב וכשאינו מתנהג יפה הוא רע, ואתה מכוון לו את הכוחות על ידי

שאתה אומר לו -לא, לא, לא. ולא מה כן, ואתה משרה אווירה שדורשת ביצועים גבוהים- במבחנים, באכילה,

בהתנהגות, ואין מצב שאני נכשל כי אבא יתאכזב מאוד, ואני אכנס למצב השני שלמדתי להתרחק ממנו

בילדות- המצב של הילד הרע, וכמובן תשים את אח שלו בחדרים שונים כדי שחלילה לא יריבו, וגם תקנה 2

כדורים- כי מה זה להסתדר? – זה אומר שאסור לריב ואסור לנו להסתדר. ואתה מסתכל על מעשיו כבעיה

ולא כמטרה, וכו' וכו' .

אז יווצר מצב שקיבלת ילד מחונך מאוד- הוא יוציא ציונים טובים וכלפי חוץ הוא ממש ילד מושלם. רובוט

מושלם, לפי הוראות ההפעלה של ההורים. אבל בתוך? איזה נפש יש לו? איזה ביטחון עצמי? איזה יכולת

לקבל את עצמו? לאהוב את עצמו? להוביל?

והילד גדל עד כיתה ח' כשבמהלך השנים הוא נפגש עם חוויות תרבותיות- כי הרי משרד ה"חינוך" יודע לחנך

"מדהים" . הוא דואג לו מההתחלה- מחייב אותו ללמוד, וגורם לו להיות כמו כולם. כך שגם אם בטעות הוא

רצה להיות עצמו- יש ציון כולל לכולם וכולם טובים רק ביחס לאחרים. אבל הוא נתקל בבעיה שהוא לא היה

מוכן אליה- לא כולם אותו דבר. אז איך נוכל לתת ציון שווה לכולם?- ניקח את החלשים ונעלה אותם.

אבחונים בכמויות, מבחנים יותר קלים ועוד. והנה הצלחנו- הילד "החלש" שווה ל"חזק". שניהם מוצאים 95.

והילד שמח- הוא עכשיו החבר שלו. אותו חבר שמשרד החינוך קבע שהוא 95. מאמץ? אין ציון כזה. כמה

תשובות נכונות שיש לך זה מה שאתה שווה ורצוי שתהיה שווה 100. עולם הפוך ראיתי.. מוסכמות

חברתיות – בנעליים, בלבוש- מה הסטייל החברתי, והוא יוצא מכיתה ח' כשמוטבע בו עמוק בנפש- יש

דמות שהוא אני- הדמות התרבותית- חברתית עדכנית, והדמות שההורים שלי עשו לי בילדות. זה אומר מי

שאני זה תוצאה של קביעה חיצונית של הסביבה החברתית – תרבותית.

והוא מגיע לגיל תיכון, גיל ההתבגרות- הגיל שבו אדם מברר מי הוא, מברר את תפקידו. אבל יש לו בעיה-

מוטבע לו עמוק בנפש שמי שהוא זו קביעה חיצונית של הסביבה החברתית-תרבותית.
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ומצבו העדכני?- הוא מצטיין בלימודים, חולם להגיע רחוק, רוצה להדריך בתנועת הנוער (שכולם מדריכים

בה), הוריו ממליצים לו על המגמה הטובה בשוק (הם לא יראו את בנם מלא הפוטנציאל מתפשר..), מקבלים

שבחים מכל עבר. איזה ילד מדהים! מידות טובות, אהוב על כולם.

ואותו בירור של גיל ההתבגרות מתחיל: הוא מתחיל את התיכון וכולם מתרשמים מהישגיו (הוא מתורגל

בהישגים, זה מה שהוא מכיר)

אז הוא מבין שהוא חכם, מעכשיו בחירותיו הם לפי חוכמתו.

כמובן 5 יחידות מתמטיקה, 5 יחידות אנגלית, והמגמה הנחשבת בשוק.

כולם מתרשמים ממידותיו – הוא בטופ האיכותי של החברה. כולם יודעים הוא יהיה ה-מדריך.- אז הוא מבין.

אני צריך להיות מדריך. וכבר מבינים כולם שהוא יהיה בצבא. אז הוא מבין שהוא צריך להיות חזק והוא

עושה כושר. וליד כולם הוא מפגין ביצועים מדהימים, כי הרי כולם אומרים כמה הוא חזק. וכך הוא ממשיך

לגלות את עולמו ואת אישיותו.

בינתיים עמוק בנפש, בתת מודע, הוא האמיתי מתחיל לנסות להתגלות. הוא גם הגיע לגיל ההתבגרות. והוא

מתחיל לאותת לאותו נער- תתעורר! תגלה אותי! אך אותו נער מכחיש אותו. משאיר אותו בצד. הוא לא

מבין מאיפה הוא צץ פתאום. והאני העצמי צובר כוח ומגיע המפגש הראשון. פתאום הנער מרגיש לא

מאושר. הנער חש קצת עצב. וכולם סביבו קופצים ישר ומתעניינים בו. ומזכירים לו כמה הוא מושלם והוא

זוכר שהוא גם האדם עם המידות הטובות וגם החכם- אז הוא מוצא דרכים מתוחכמות שיגלו את הציונים

שהוא קיבל. ואופס- נכשל במבחן. הוא אף פעם לא חווה כישלון. אז אותו כישלון קטן מרעיד את ליבו. הוא

מרגיש איך זה ממש נוגד אותו. הוא לא מוכן לקבל תוצאה שאינה הוא לוקח לו כמה ימים לעכל את

התוצאה והוא ממשיך. מסיים את התיכון וממשיך בחייו. בוחר מקצוע שמתאים "לו" ואולי גם אישה

שמתאימה למידות שלו.

ולבנתיים האני הפנימי שלו גדל. והוא מתפרץ.

לכל אחד בשלב אחר בחיים האני העצמי מתפרץ וזה גורם זעזוע. האדם מרגיש שהוא לא מאושר. הוא

פשוט לא מאושר. זה בדרך כלל יגיע אחרי כישלון, או תקופה שגורמת לסילוק האושר. הוא מרגיש שכל

הקרקע נשמטת לו מתחת לרגליים. ולאט לאט הוא מבין. הוא לא נמצא במקום שטוב לו. הוא לא חי את

עצמו. ואותה נקודת שבר גורמת לו להבין שיש לו עולם פנימי ועצמי שיוביל אותו אל האושר, אל החירות.

הוא מבין שכל חייו נבנו על גבי אותה דמות שהיא לא הוא.

שהוא הכחיש את אותו "אני עצמי" שרצה להתגלות בעולם, להוציא את ייעודיו. וחייו מתחילים להשתנות אל

עבר האושר- להיות בריא ומאושר. והוא בוחר לעצמו את הדרך הנכונה, שמתאימה לו והוא חושב לעצמו.

מה לא היה בסדר עד עכשיו?
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חזרה אל הרצון. התהליך שבו אני רוצה לחזור לחיות ע"פ הרצון הפנימי.
 להרגיש נניח מה נכון לי ומה אני רוצה באמת. לשם כך עלי לשבת כל לילה ולחשוב על הדברים הטובים שקרו, 

שאלו החוויות הטובות של היום שכנראה שייכים לי. 
ולבנות את מהות היום הבא. כדי לחזור אל עצמי עלי לשחרר עצמי מלו"ז.

לתת לנפש להרגיש.  

חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד



השתדלות ובטחון
רצוני להוציא לפועל את מה שה' טמן בי. 
לשם כך עלי להקשיב לרצוני ולהשתדל.

 המבט האמוני הוא שה' יעזור וישים אותי במקום שמתאים לי, 
אך חובת ההשתדלות היא בהכנת כלים ראוים להחלת השליחות. 

המחשבה לנסות היא מהכרותי עם עצמי במקום בו תפקידי יהיה משמעותי אוכל
להוציא את המיטב. 

אני עלול ליפול למקום המשווה, התחרותי. חשוב להיות במקום
שאני עושה את ההכי טוב שלי ביחס לכל סיטואציה.

עוד בגיבוש מטכ"ל עמיחי אמר לאחד החבר'ה שהיה איתו-
“אני אהיה איפה שה' מכוון אותי אז שם אני אהיה, ואיפה

שצריך אותי אז שם אני אהיה, וזה באמת לטובה.
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אחריות- אני לא אחראי על התוצאה אלא על הידיעה שבדרך השתדלתי

ולכן גם אתפלל שה' יעזור לי לעשות את ההכי טוב .

למסור את הנפש על השתדלות, וה' הטוב ייתן כח. 

 אני מגיע לעשות השתדלות להופעת רצון ה' דרכי ועלי להתפלל

שיהיו לי כחות להיות ראוי להופעת הרצון דרכי.



יישור קו לאחר שבוע של קרטוע רציני.

איזה חיים טובים ה'! מה חסר לי?

נתת לי שכל, משפחה מדהימה, בגדים, כסף, בריאות, תכונות טובות, ישיבה שמתאימה לי, 

מקום לגדול בו, שאיפות, רגישות, טרקטורון. חיים טובים! הכל טוב! 

ולי יש מוחוייבות לקחת את כל הטוב הזה ולהשתמש בו כדי להוציא לפועל את התפקיד וכך 

אחזיר לך קצת מהטוב האדיר הזה.

הכל טוב, זה רק שבועיים של עליית מדרגה, של בירורים על מנת לשפר.

לא קרה כלום, אחרי תקופה של צמיחה הגיע הזמן עוד להתקדם ולכן היו עכשיו את השבועיים

האלה. שבועיים של איפוס. לא נורא אם ייקח לי אפילו שנה- בסוף ה' יודע איך לכוון אותי נכון. 
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 ה' תן לי את הכוחות לעשות את הכי טוב !

דיוק עצמי-
עלי להבין שמי שהוציא אותי לקורס הוא רצה שאצא והוא רצה שאחזור
והוא רצה שאפגש בפער , והוא רצה שאמשיך להאזין למציאות הנוכחית

ולראות כיצד למשוך בה טוב. 
הוא העניק לי את הכשרונות והוא מנווט אותי ועלי לעשות את ה-100 אחוז

ולהאזין לניווט החיים.

אני מרגיש איך ה' מרגיע. צריך רק ביטחון.

ראליות: בכל סיטואציה מעצבנת לשאול האם יש לי יכולת לשנות

את המציאות או לא. ואם לא-להשלים עם המציאות.

 לא להטיף לעצמנו ''אם רק הייתי'', ''הייתי צריך'' וכו, אין מה לא

להיות מרוצה מהמציאות... לתת לשכל לשלוט...להבין את

המטרה של הדברים שנראים לא מודרניים. 



איך שוהים בספק? 

כאן צריך להכניס את המקום של הקבלה של התהליך אבל בעיקר את הקב"ה.

כמו בכדורסל שאם זורקים פעמים מכניסים ופעמים שלא.

 ואם לא רוצים להחטיא אז לא זורקים, ולא מנצחים. 

אם אני רוצה להחזיר את ניצחון הרצון שיהיה פועם בחיים צריך להחטיא

רצונות. העיקר לעורר אותם. ויחד עם ביטחון בקב"ה שמלווה בכל התהליך

ורוצה כל הזמן רק להיטיב ולשכלל אותי אפשר להרגיש שאני בדרך הנכונה.

כשאני נותן לעתיד להיכנס למציאות ההווה כחוסר אני יוצר סבל מתוך רצון

ומחשבה להשיג שליטה ע"י נתינת מקום לרע כמגדיר זמני של עצמי. ולכן

להפוך הכל לסבלנות ולקבלה- אני מוסר עצמי להשתדל. אם אני אצליח או לא

זה לא מעניין. ולכן להיות רגוע. 

אין לי חוזה עם שום תוצאה ומה שנשאר לי זה רק להרפות. 

הכלים שאבנה לא ישפיעו על המים להישפך אליהם. 

אני מתהלך.
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להביא לקצה-

 בשביל להביא את עצמך לקצה, הכיוון היסודי זה להגיד שאתה לא אחראי על התוצאה. אם אתה תגיד לעצמך כל הזמן

מה שיגדיר אם הבאתי את עצמי לקצה או לא לקצה זה התוצאה, אז אתה אף פעם לא תרגיש שהבאת את עצמך לקצה.

אתה תמיד תחשוש שלא תצליח. אז תגיד לעצמך אני לא אחראי על התוצאה, אבל אני מביא את כולי לקצה.

 זאת אומרת אם אתה קוצב לקחת את עצמך לקצה,זה קודם כל ההבנה בעצמך שאתה אחראי על ההשתדלות.

 ברגע שאתה תגיד לעצמך- אני אחראי על ההשתדלות, אתה תראה שהשאלה עוברת להיות לא האם הצלחתי או

הצלחתי, אלא האם נתתי את כולי או לא נתתי את כולי. ואז התוצאה עצמה זה כבר לא קשור אליך, זה קשור לקב"ה.

אתה תראה, הקב"ה יודע טוב מאוד איך להביא את התוצאה. אם הוא לא ירצה אז הוא יגרום לך לעקם את הרגל בירידה,

ואם הוא ירצה הוא ישים אותך בדיוק בקבוצה המתאימה, שאיכשהו זה הסתדר והכל יהיה טוב. הוא נותן את הכוחות. זה

הנקודה של להביא את עצמך לקצה.

 אז אני ממליץ שקודם כל תקבל את החלטה בלב שלם. ואז תגיד לעצמך אני שם עכשיו. עד ליום סיירות- אני שם. אחרי

היום סיירות תהיה יותר חשיבה מחודשת, ועד אז הישיבה גם כרגע הולכת הצידה. כאילו כמה שצריך. וגם שתי נקודות:

אחד, שיכול להיות שאתה עושה טעות, אבל בכל מקרה זו ההחלטה שקיבלת. ודבר שני, זה שאתה לא אחראי על

התוצאה. אתה אחראי להתאמץ, להגיד לעצמך שעשית את הכל. זה שתי הנקודות.

 עכשיו, אל תצפה שזה יביא אותך תוך רגע לשלמות. אבל תקבל את ההחלטה ותיתן לה שלושה ימים.. תיתן לעצמך

לעכל אותה. תבנה לעצמך תוכנית אימונים, תכתוב לעצמך תחושות לקראת, חששות, תענה לעצמך על אותם חששות.

תחיה את זה. זה העבודת ה' שלך עכשיו. תתפלל על זה, כי התפילות עכשיו זה על זה. הכל. הקב"ה רוצה ממך עכשיו

שתהיה על זה. אם החלטת את זה.

חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

בכל מקום להיות בעמדה של “'מה צריך לעזור”



השתלמות \ עמל

אני מתחיל תהליך הדרגתי מאומץ – 
בסופו אהיה אדם יותר טוב.

וגם כשיהיו זמנים בהם העבודה קשה, 

תמיד תזכור להרים עיניים למעלה ומשם – לעומק, 

לנהר האמת – אותה אמת פנימית, לסודות חייך, לעצמך.

ומשם תשאב עוז וגבורה להמשיך ולהתקדם.

כשלא הולך איך שרוצים צריך לרצות איך שהולך...

"לבחור את הדבר שנכון לי, לעשות אותו עד הסוף."

ההבחנה הקבועה בין עיקר לטפל,

היכולת לעמוד על שלך, על העיקר,

קריטית בשביל להימנע מטשטוש.

זריזות – הפעולה הפשוטה של לקום

מהר ולשבת מהר יכולה להניע את

כל הכוחות ולהשאיר את הערנות.
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

קצת שריטות, קצת דם, אבל התחברנו לשביל המיוחל.



“אין ספק שיהיו דברים

שאכשל בהם ועלי

ללמוד להסיק

מסקנות, לדייק טעיות

ולתקן לאורך זמן”

“היה יום קשה, נכנעתי לכל העייפות ולא הצלחתי ללמוד כמו
שצריך.

נק אושר- שמרתי על אופטמיות ושמחת חיים, קיבלתי את עצמי, 
למדתי סדר ערב בצורה טובה. 

תודה ה' שלא נתת לי ליפול, ולמדתי לקבל את עצמי מהצד השני."

" אני רוצה להעיז לעלות לקומה חדשה- למצוא בה מילוי שלם"
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

“לתפוס את רחשי

העצלות כשהם

מתחילים 

ולראות בהם פוטנציאל

לגבורה”

להתעלם מהעבר, להזכיר שכל יום זו התחדשות
 ולכן להמשיך בכל הכח!

מצד אחד אני רוצה להיות שקט, עם עולם פנימי שמפעיל את עצמו. 

מצד שני אני רואה שאני יכול לשמח ולהרים את האוירה, ולשמח

אנשים. כשאני עושה את זה אני מרגיש טוב אבל אני גם מרגיש שאני

לא מי שהייתי רוצה להיות. 



אני לא מפחד מקשיים- הם מעצימים, ואני לא מפחד מהתמודדות עם מורכבויות 

- לא מעמידים אדם בניסיון שאינו יכול לעמוד בו.

“החלום שלי: 
ליישב בחיי את התובנות הקטנות שצרכו 

שיפור במהלך החיים שאני חי!"

“לשים לב וללמוד כיצד ליעל אפילו את הפרטים הקטנים”

“רצוני להיות הלוחם הכי מקצוען שאני יכול להיות“

סיכום יום של עמיחי :

נקודה טובה- 

נקודה לשיפור-

נקודה לבירור-

תכנון למחר-

חשבון נפש שנתי:

תכנון:

-20 דברים שהתקדמתי ותהליכים שעברתי

-10 יעדים לשנה הבאה

-10 דברים שעלי להתחיל לאמץ

-סקירה של השנה שעברתי
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

דיוק עצמי- לעמיחי הייתה חשובה נקודת הדיוק העצמית. היו לו מחברות

שלמות שבהן היה כותב יום יום 3 נקודות טובות ונקודה לחיזוק. וכך היה

כותב במה הוא התקדם היום. הייתה לו עוד מחברת סדר יום שבה הוא

כתב לעצמו: מה אני הולך לעשות היום כדי לנצל את היום? ואז יום אחרי

זה: מה עשיתי מתוך זה? רשימה של דברים טובים שהוא הצליח לעשות,

ממש כל הזמן עבודה עצמית. כל הזמן הוא רצה להתקדם ולהתעלות.



להבין שתהליך ארוך לוקח זמן, כמו"כ לשנות את המדד של

התוצאות- התוצאה היא לא שינוי ברצינות או בכמות לימוד

או בכמות מחוייבות לבית המדרש אלא הדרך והמפגש

היומיומי עם הרצון שגורם לי להעמיק עוד ועוד עד למציאת

המעיין הפנימי. 

לתת לכאב מקום זה ההקשבה הפנימית הכי מדויקת וחזקה

להפריד בין האשמה לכאב של הכישלונות, אשמה זה סתם להתחפר בבוץ, 

ולהסתכל על הדברים שכן היו טובים.

מותר לכאוב גם את האשמה אבל בלב..
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חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

צריך לפעול ב-2 רבדים – פנימי ומעשי, ושהחיבור ביניהם יזכך את המעשים:

ברובד הפנימי-  כמה שיותר לחוות את העולם הפנימי. לעגן רגעים שבהם הנשמה

חיה בעוצמתה, זה יכול היות ישיבה מול נוף, נגינה, שירה, שלא כל כך מעשיים אבל

הם גורמים לנו להתחבר אל עצמנו.

ברובד המעשי- הרעיון הוא ליצור כלים לעולם הפנימי. ברובד המעשי צריך לבחור

איזה תחביב, פעילות מעשית בונה, ששם אנחנו בונים גבורה – עובדים מול אתגרים

ומחזקים את המנטליות שמבוססת על תכונות נפש שצריך לעבוד עליהם.

לאחר שהיום יום שלנו מורכב מ-2 הרבדים האלו המטרה היא לחבר אותם-

להרגיש ולהקשיב במהלך היום\סוף היום, האם בסיטואציות במהלך היום היינו

מחוברים לאותו עולם פנימי או לא. ובמקום שלא – לגייס את הרובד המעשי –

הגבורה והעוז, ואת הרובד הפנימי – האופן שהמעשה מתאים לי ולעבוד על

הנקודה. מכיוון ששני הרבדים מתפתחים- העבודה היא לא נגמרת. כי תמיד אנחנו

נתחבר אל עצמנו בצורה יותר נכונה. אסור שהעבודה תחנוק אותנו, כל הזמן חיות

ושמחה, העבודה היא תוך כדי החיים.



קימה עם השעון. רוצה לברר מדוע קשה לי לקום עם השעון, מה מעכב
את הרצון? הדרישה הנפשית היא לא רק הקימה ’היבשה‘ מהמיטה אלא
המשמעות של ההתגייסות הנפשית- הקימה, הריצה לבית כנסת, הריצה

אח“כ, והכושר, והמקלחת- בסוף כשאתה בתוך השמיכה זה קשה לקום. 
ומה יכול לעזור? אני חושב שאם אצליח לנתק בין הקימה לתוצאה

הטוטאלית של כל הדברים לעיל זה יאפשר קימה הדרגתית. ואיך אנתק?
בהתחלה אגיד לעצמי שאני קם, מצחצח שנים מתלבש ואז מחליט אם

לחזור לישון או לא. אח“כ, אם החלטתי שלא- אחליט לגבי ריצה לבית כנסת,
ומשם קודם לעלות על מד“ס ואז להחליט אם אני רץ או לא. הדרגתיות.

כמו כן חברותת קימה עם שעה תעזור.
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ריכוז- להתרכז כל פעם
במשימה הנוכחית ולעשות
בה את ההכי טוב שאני יכול ••

••
••

••
••

••
• קושי- כשיש קושי להגיד

לעצמי שאני מסוגל לו
והוא בא לגדל אותי. 

ההתהליך אינו יעד בוויז אלא כל רגע צריך לרכוש וודאות וביטחון מעצם

התהליך, ואם מעצם התהליך יש מחנק אז כנראה שמשהו לא עובד נכון. 

אמת מארץ תצמח.

כל קושי הוא הזדמנות להיות יותר מקצוען
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לשדרג את הביקורת העצמית דרך הכדורסל, גם אם לא הולך, להבין את
המהות ולהרגע, לא קרה כלום. אף אחד לא כועס ואם אני אכעס על עצמי

אני לא אגיע לשום מקום.

חשבתי שאולי אני קרוב לזה 

ואולי בגלל זה או שלא בגלל זה, 

גיליתי שאני מאוד רחוק מזה.

להתחיל לכתוב. אני צריך להקדיש לזה זמן.
 אין מה לעשות ככה נולדים דברים שזוכרים אחרי זה

 את כל השלבים שלהם.
“השאיפה שלי לשנים הקרובות זה ליצור את עצמי מחדש.  לגלות את הזהות

הפנימית שלי, העצמיות שלי ועליה לבנות דמות שמחה, 

מלאת כוחות, מלאת שאיפות, לא מוותרת לעצמה, מקדשת שם שמיים בכל מקום, 

יונקת כוחות מקודש, אם אני אהיה בצבא -אז שם לתת הכול ואם בתורה- אז שם. 

שאיפה להגיע לחיבור נקי עם התורה, ליצור ממנה חיים. שאיפה להגיע לקשר טוב

עם המשפחה."

להיות הגרסה המקסימלית של עצמי

ממחר בעז"ה אצליח לקום בשניה שאני מתעורר,

 בלי להימרח כמה דק' במיטה.

 מחר יום מלחמה ואיפוס. 



חרות- 
לעולם לא יכולים לקחת ממני את הרצון לעשות את ההכי טוב

הנפילות באות כי האדם לא מאמין בעצמו 

להפנים שקושי הוא יחסי

והכל תלוי ברצון.

לעשות מטרות ראליות בלבד, לקוטי מוהר''ן רפ"ה. 
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כל קושי הוא הזדמנות

להיות יותר מקצוען. 

“אני לא חירותי במה שאעשה אלא באיך שאעשה”

“לוחם טוב אומרים לו רבע שעה המסדר עומד, אז המסדר שלו עומד תוך רבע
שעה. לא צריך שיגידו לו "יש לך מסדר עוד איזה שעתיים" כי לוחם טוב כל

הזמן בודק את הציוד שלו וזה נכון עוד יותר אצל עמיחי. 

כשהיו אומרים לנו שעתיים לעבוד על הציוד, הוא רבע שעה פורש את הציוד שלו

ועוד שעה ושלושת רבעי עוזר לאחרים. זה באמת הוא כי כשהיה לו זמן פנוי

הוא היה דואג לדברים האלה, נטו למען אחרים ולא מתעסק בדברים אחרים.”

( חבר מהצוות במגלן מספר )

העבודה היא לא נגמרת. כי תמיד אנחנו נתחבר אל עצמנו

בצורה יותר נכונה. אסור שהעבודה תחנוק אותנו, כל הזמן

חיות ושמחה, העבודה היא תוך כדי החיים.



עלי להפסיק

 לבקר את עצמי, 

פשוט 

לקבל את עצמי. 

להבין שאני צריך

נחת

 ואסור לי להלחיץ

את עצמי. 

בנחת.

יש לי תכונות מסויימות וכוחות מסויימים שה' נתן לי במתנה. והם אני. ולכן אני עושה אותם טוב. 
אני צריך להבין שאין לי מה להסתיר אותם. כי כל הסתרה גורמת לגאווה. לכן צריך לעבור ב2 מישורים:

1. הכרה של התכונות הטובות כחלק מהעצמיות שלי – 
הן לא תלויות באף תגובה של אף אדם ולא מושוות לשום אדם. פשוט לאהוב את עצמי.

2. לאחר שהכרתי את התכונות – לא למהר להסתיר אותם – כי אז זה יעשה פעולה הפוכה – הרצון להאיר
דרך התכונה על התוצאה, יגרום שהדבר יאיר על עצמי במקום על התכונה. ולכן להכיר בכוחות של עצמי

ולהראות שהם גרמו לתוצאה. 
יוצא מזה שכל פעולה שאעשה לאחר שאכיר את התכונות שלי ואבין את חשיבותם, לא תהיה תלויה בתגובה

או תשתנה בגלל מה שיגידו אלא תהיה תלויה בי.

חשוב להגיד שזה רק שימוש בתכונות ולא בהישגים
כי מה קורה אם לוקחים את התכונות ומצמידים אותם למעשים?

יוצא או שדחיתי את הכוחות שלי או ששיניתי אותם והפרתי את טבעיותם.
כשאני מכיר את הכוחות שלי אני צריך לבסס את האמונה בהם – להיות משוכנע שהם קריטיים לחיים שלי ולא

רק שלי, וגם לדעת מתי נכון לפעול איתם ובאיזה עוצמה. אני לא יודע כרגע איך בודקים את זה או איך
עושים את זה – 

כנראה דרך חיי היומיום – איזונים על בסיס למידה מטעויות, הרגשה פנימית – אם זה אני או לא, וחשבון נפש.

הייתי רוצה...

-הייתי רוצה להתנדב כל שבת כשצריך

-הייתי רוצה לדבר רק חיובי עם חברים ועם עצמי

-הייתי רוצה לא להיות רועש בצוות לא שקט בהתחלה

-הייתי רוצה להתחדש כל יום

-הייתי רוצה להיות תמיד זריז – בקימה ובכל פעולה

-הייתי רוצה להגיד תודה לעובדי המטבח

-הייתי רוצה להקדים שמירה ולאחר שמירה ב5 דק

-הייתי רוצה נוכחות גבורה בחיי 
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איך לומדים מה טוב לך, איך לומדים האם אתה חי את עצמך או לא. 

כנראה שאצטרך ללמוד בדרך הקשה. רק נסיון ונסיון.

 בעצם כמו כל דבר שקרה לי בחיים- היה כואב, ואיפה שלמדתי לגדול- מזה ולמדתי מזה

יותר מי זה אני- זה עזר לי.

הדרך תעשה גם ע"י מידת הזהירות- שאסתכל על עצמי במין מבט על ואבחן את עצמי-

מה מתאים לי ואיפה העולם פוגש אותי הכי נכון. ולכן צריך חשבון נפש תקופתי-

תופעתי- יומי- בפרטים.

השנה אני רוצה להשתנות. להכיר את עצמי יותר להתקדם בישרות. להתחיל לכתוב
מחשבות על החיים. 

לא לוותר, לא לוותר, לא לוותר, לראות בקושי נק' צמיחה, לתת 100%, להיות עקבי,
להזדכך כמה שיותר.

לחיות תורה להכניס דלק ועוד דלק ועוד דלק אבל מרוח. לנצל כל רגע מהזמן, כל הזמן
שאיפות ורצונות- לא לוותר על הדרגה שלהם להשאיר אותם ואולי רק לשנות אותם
- לא משנה איפה אני-העניים לא יורדות מהן. להתקדם בשמחה- לשמוח להאיר.

להתקדם בלימוד גמרא, לשנות את התפילה. רוצה להיות אדם טוב יותר.  

כשאני נכנס לעבודה להיות דבק במשימה, בלי דיבורים יותר משצריך.

לשאוף לחשוב על הכלל ביחס למשימה, לרצות בקושי. 

לא להתייחס לרגליים התפוסות ולהיכנס לתרגול כשבראש

 רק מעניין אותי "צא" ומשימה. 

בסוף התרגיל או הסיבוב להיות רגוע ולהיות בשליטה, 

לחייך, להבין שקשה ואני מסוגל. 

לבוא בראש טיבעי - להיטיב ולכן לחפש כיצד אפשר לעזור.
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צריך להאמין בתהליך.צריך להאמין בתהליך.צריך להאמין בתהליך.



המטרה בי˘יבה:
אי˘ ˘ל 100%-

60 ˘ניו˙ בד˜˙ ע˘ייה.
 60 ˘ניו˙ איכו˙יו˙ בד˜˙

מנוחה.

דברים לשיפור:

 להשתדל לחייך

ולחשוב חיובי, 

ולזהות את המבקר

העצמי שלי ושל

האחרים.

שיחה עם ...:
- שיקום מקצועיות

- להקשיב לעצמי
- שאיפות גבוהות שעושות
פעולה הפוכה – ובגלל זה

השאיפה מרחיקה את הדרך
אליה

- לא להיות מחוייב לדפוסי
חשבונות אלא למה שיעשה

לי טוב.
- וויתורים ע"מ לייעל!

- לא לחשוב על מה מצפים
כי אני פשוט לא מעניין אף

אחד :) 
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גילוי הטוב בכל רגע במציאות -
התכונות היסודיות שה' נתן לי אינם תלויים ביעד

מסוים שרק בו הן מתגלות, אלא זה הולך הפוך-
הן מתגלות תמיד כשמאפשרים להן וכך הן

נוגעות במקומות הנכונים. ולכן ככל שאתמקד
בלגלות אותן בהווה הן יתגלו במקומות הנכונים,

ואני אצא מתלות החיצונית (שנוצרת מהשדר
החיצוני שהאמנתי בו) ב'לכבוש יעדים', תפקידי-

שהטוב יתגלה בכל רגע במציאות.

מסע עם עליות וירידות

- מלחמה -היום אם בקולו תשמעו.

- להיות בתנועה תמידית שמאפשרת כל

הזמן לקום.

- להיות בלתי מנוצח -ללמוד מטעויות

ונק' תורפה.

- לא להשלות את עצמי אם אני בהתחלה. 

- לא להשתעמם -תמיד בנקודת עבודה. 

- להבין שיש בעיה.

- הבור ריק אין בו מים. 



מתחיל ללכת יוצא למסע. נפגש בסלע זכוכית. לא ראיתי. כאב. מנסה לשבור. נותן אגרוף

בצדה הימני ואז שמאל. הוא לא פראייר. ככל שאני נותן יותר חזק הוא מחזיר באותה

חוזקה. הוא מתקדם באיטיות. אחרי הכל אני דוחף. הדחיפה וההכאה עוזרים במעט.

אולי עוד מעט יצא מים.

הנה אני חושב שהצלחתי לעשות סדק. מתחיל לטפטף מים. מסתכל על הסדק כולי חבול.

מנסה לשבור אותו. לא מצליח. מנסה מכיוון אחר. לפחות אני מרגיש שאני מתקדם.

עוצר למנוחה קצרה. כשבכוסי מים מאותו סלע, יוצרים תחושה של סיפוק, פותח את

המפה של הנפש, לראות כמה ק"מ עברתי וכמה מים הוצאתי, אני רואה במפה גם את

סלע הזכוכית. שביל עוקף יוצא לפניו מקיף אותו ומגיע למעיין מים חיים.

מדמם אני תוהה לעצמי איך לא פתחתי מפה?

“אין כמוני. צריך להכניס את זה חזק. 
כל נפש צריכה מענה שונה במסע שלנו בישיבה. 

אסור להזניח את ההקשבה לנפש וחס וחלילה
לנתב אותה בשבילים חיצוניים. 

יש לנו מחוייבות למצוא את ייעודנו. 
ואותו נמצא רק בתורה”
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פעם קמתי בשביל לישון מתי אלמד לישון בשביל לקום?! מתי?

להיות מאה אחוז בכל דבר, כל דבר שעושים לתת את המאה
אחוז שלנו. אם זה בהדרכה, בישיבה, ביום סיירות  או אפילו

במשחק שאנחנו משחקים החבר'ה.
 100% בכל דבר!! להתמקד ולא להתפזר.



לאפשר לנפש לא רק להתמלאות
מהנשמה אלא גם לפתח כלים
עצמיים שיכילו את המרחבים

האינסופיים שהיא נדרשת להם.

ההבחנה הקבועה בין עיקר לטפל,
היכולת לעמוד על שלך, על העיקר,
קריטית בשביל להימנע מטשטוש.

 הרבה פעמים לאדם יש חוסר שהוא נפגש איתו, שדוחף אותו למלאותו. פעמים אחרי
עבודה ותהליך האדם חושב שקנה והתקדם, אך פתאום מגיעה תקופה שהחוסר
שנפגש איתו בהתחלה מתעורר שוב, והאדם מרגיש כאילו אינו התקדם. אך באמת
ההתקדמות קיימת וה' בחר להחשיך אותה על מנת שהאדם יחבר את אותו חוסר שעבד
עליו לרצון ה'- שיבחר להבין שהנקודה שעליה עבד היא נק' אלוקית אינסופית שהאדם

מוציא על ידה את עצמותו ועולה קומה אחר קומה. 
 אותו תהליך של עבודה-החשכה-עבודה היא תהליך הרצון. האדם בתחילת דרכו
במציאות שנכפה עליו החוסר כתוצאה ממעמד נפשי חסר שכביכול הוא עמד

מאחוריו, וכך הוא יוצא למסע השלמת החוסר, ומקבל מאותו מסע חיים על ידי שאותו
מסע מוציא ממנו כוחות.

ואז, כשנדמה שהתקדם בזכות עבודתו והוא כבר משיג את המטרה- בהגיע ההחשכה,
האדם פתאום מרגיש שהוא חזר לאותה נק' ולא התקדם בכלום. ההחשכה צריכה

ללמד את האדם יסוד-המטרה היא אלוקית, נשמתית ולכן היא אינסופית, הדרך היא מקור
החיים וגם היא אלוקית, וה' מצפה מהאדם שייקח את רצונו ויתהלך בדרך תוך שהוא

מתבטל כלפי השליחות האלוקית ואז נוצרת תנועה של בחירה, בחירה לרצות את רצון ה'
שזורם אל האדם ותובע ממנו כל הזמן להשתלם. 

ההחשכה באה ללמד אותנו שהעניין הוא העבודה שאנו
עובדים ולא רכישה של יעדים מסויימים...

ההחשכה באה ללמד אותנו שהעניין הוא העבודה שאנו
עובדים ולא רכישה של יעדים מסויימים...

הרחבה:
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הרבה פעמים אנחנו נתקלים בכל מיני אנשים בסביבתנו (אם זה חברים /אחים וכו') שיותר טובים ממנו

בכל מיני תחומים. ואנחנו ממש רוצים להיות כמוהם ומקנאים בהם, והם כאילו מחליטים בשבילנו אם

אנחנו טובים או לא.

כשאנחנו מקנאים במישהו כזה ומשווים את עצמנו אליו מה זה גורם לנו? 

 (תסכול, עצבות, כעס, אכזבה, ייאוש וכו') 

אם זה גורם לנו רק רע- למה אנחנו מקנאים ומשווים אותנו אליהם? יש לנו מטרה לעשות לנו רע? 

(זה יצר בסיסי) 

שמה הוא עוזר לנו, מה, אנחנו רוצים לפגוע בעצמנו? 

 (אנחנו לא מרוצים מעצמנו) 

אז מה כן יגרום לנו להיות מרוצים מעצמנו? ולא תלויים באחרים?

(כי אנחנו רוצים להתקדם, אנחנו רוצים להיות כמותם) 

אבל אף אחד לא אמר שקנאה גורמת לנו להיות טובים כמוהו! 

אז כנראה זו הבעיה שיש לנו ואנחנו רוצים לטפל בה –

שאנחנו לא מרוצים מעצמנו ואנחנו נהיים תלויים באחרים. אז

צריך לחשוב- מה יגרום לנו להיות מרוצים מעצמנו וממילא

לא לקנאות באחרים? 

הריכוז הוא כלי חירותי חשוב של האדם לפתח ולעבוד עם הרצון. היכולת להתמקד בנק'

אחת היא היכולת לקבל אינסוף. בתוך נק' אחת יש אינסוף אלוקות, וממילא המיקוד בה

מפגיש עם אלוקות. הכלי לדבר הוא הלימוד 'עיון'-העיון חודר לשורש החיות האלוקות של

הדבר.

מעבר לכך ואולי כמשלים לכך הריכוז מקנה לאדם הקשבה- האדם שם לב למתרחש בחדרי

ליבו-לתחושות, הרגשות, ועל ידי כך הוא נותן מענה וסדר לנפשו.

וכשהאדם מרוכז ומביט בצדדים השונים ונותן להם מקום הוא משחרר את רצונו. כי כשהוא

שם לב ל2 צדדים ובוחר על ידי בחירה חופשית בצד האחד הוא יוצר פיוס בנפש בצד השני

ומגייס אותו אליו.

אמנם הריכוז הוא גם במעשה. ובמעשה אין מקום לרגשות מחלישים שיחזירו אותנו לרובד

הבחירה, לאחר שנבחר צד מסויים, הריכוז חייב להיות רק בו. לבצע את המעשה עד תום,

ללא רגשות מחלישים. 
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לאחר שהכרתי את התכונות- לא למהר להסתיר אותם- כי אז זה
יעשה פעולה הפוכה- הרצון להאיר דרך התכונה על התוצאה יגרום
שהדבר יאיר על עצמך במקום על התכונה. ולכן להכיר בכוחות של

עצמך ולהראות שהם גרמו לתוצאה. 

ˆריך להבין ˘י˘ לי ˙כונו˙ מסוימו˙ וכוחו˙ מסוימים ˘ה' נ˙ן לי
במ˙נה והם אני.

ולכן אם אני ע˘ה או˙ם טוב אני ˆריך להבין ˘אין מה להס˙יר או˙ם.
כי כל הס˙רה גורמ˙ לגאווה, ולכן ˆריך לעבוד ב˘ני מי˘ורים:

הכרה של התכונות הטובות כחלק מהעצמיות שלי- הם לא תלויות באף
תגובה של אף אדם ולא מושוות לשום אדם. פשוט לאהוב את עצמי.

כ˘אני מכיר א˙ הכוחו˙ ˘לי אני ˆריך לבסס אמונה בהם- להיו˙
מ˘וכנע ˘הם ˜ריטיים לחיים ˘לי ולא ר˜ ˘לי, וגם לדע˙ מ˙י נכון

לפעול אי˙ם ובאיזו עוˆמה. 
ה˙כונו˙ ˘לי נמדדו˙ ע"פ המע˘ים. זא˙ אומר˙ המע˘ים ˘אני עו˘ה

מלמדים או˙י מי אני ולכן ˜ריטי ˘המע˘ים ˘לי יהיו נ˜יים ומ˙אימים לי
וב˘ביל זה ˆריך להוˆיא א˙ כל ה˜ליפו˙- ללמוד א˙ עˆמי כמה ˘יו˙ר
טוב- כי אם לא- אני אסי˜ מס˜נו˙ לגבי האי˘יו˙ ˘לי ואני ייˆור אדם

˘הוא לא אני, ואני י˙˜ע א˙ עˆמי. 
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בס"ד

התפיסה שלי כלפי החטאים היא ביקורתית מאוד- היא שמה את החטא כחזות הכל. עלי להפריד בין
התבאסות והבנה שזה לא מתאים לי, ותיקון, לבין חשיבה שהחטא מעיד על כולי.

 -הרצון הטוב הוא הכל והמעשה נובע מנפש בהמית שהשתלטה, אבל עיקר מעמדי הוא הטהרה
והקדושה, יעידו על זה החרטה והכאב הגדול על מיעוט האורה.

 עצם הצער והכאב מעיד על גודל השייכות, והשהות ששוהה כעת נשמתי- עת ערפילים מכסים
אותה בעד האורה היא מזככת מאוד וסוף הטהרה לבוא.

 אמנם ישנם מעשים רעים, והוסקו מסקנות, אך איני מנותק ממהלך החיים של רצוא ושוב אלא יוצר
אותו. ואני רוצה לחזור מגודל אהבתי לטוב הגמור, ובגודל רצוני לקבל ממנו ולהיות כלי אליו- כלי

מאיר, נושא ברכה. ורצון זה ייצור מהלך של זדונות יהפכו לזכויות.
 ההלקאה העצמית היא כפירה, ותפיסת החיים, הדעת, התוצאה היא המפילה פי כמה מאשר
החטא עצמו שכבר הוקטן מעוצמת החרטה, הקבלה לעתיד, הנפילה והתשובה. ולכן עלי לשמוח

בעצם הכאב מתוך שייכותו לטוב, ועלי לשמוח מביטחון התשובה ההופך מדבר לאגם מים, ולשנן את
זה, שבאמת הכל טוב. ולשמוח מהטוב. 

כח החיו˙ ˘אפ˘ר א˙ החטא ביסודו הוא כח החיים המאפ˘ר א˙ החזרה! 

˘ור˘ המבט בחיים

השמחה והעצב בחיים הם תמיד לא פונקציה של מה שקורה אלא איך אנחנו
מסתכלים. ברגע שנעצים את הטוב ונקדם אותו לקדמת הבמה והראייה- נהיה
שמחים, נראה את הקושי והכאב שהוא בתוך עולם של טוב, שעושה לנו טוב.

בלקיים את הטוב – כי הרוב טוב- אז הרע מתגמד ואפשר להכיל אותו
בצורה טובה.

טיול מפנק /טיול מאתגר הכל תלוי באיך מסתכלים על המצאות.
טיפ: בתוך חוסר וודאות- לקחת את הוודאות.

הרבה פעמים אנחנו יודעים מה אנחנו רוצים אבל עמוק בנפש אנחנו יודעים שאנחנו

לא נגיע כי יצרנו לעצמנו תקרת זכוכית שלא קיימת שמורכבת מתובנות, הרגלים וכו.

ואין לנו אומץ לשבור אותו כי אנחנו לא מבינים שהקיר זכוכית הזה לא קיים!

הסוד הוא לא להיות משועבד להרגל- לא לקבל הרגל כמובן מאליו שמפעיל אותך.
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להיות בהשתלמות מתמדת- לשים לב למה ה' רוצה ממני עכשיו.
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ירידה לפרטים- עדינו העצני
מיהו האדם השלם?

דוד המלך- ‘’עדינו העצני’’. לפעמים עדין לפעמים מקשה עצמו
כארז. 

האדם נקרא מהלך וכתוצאה מזה לפעמים יש שינויים במצבי רוח. 
יש עניין להרחיב את עצמי כמה שיותר- גם בדברים שנראה

שאינם שייכים אליי - כי יכול להיות שאינם התגלו אצלי, אך יש לי
בהם כשרון. אדם שמרחיב עצמו ויודע להשתמש ולנווט את

כוחותיו לאחר שירד לפרטי המעשים בכל סיטואציה. 
צריך את היכולת לרדת לפרטים, לקחת מעשה ולפרק אותו עד
לפרטים, שיהיה מדויק- בתוך זה צריך  לראות איך הקב’’ה יורד

לפרטים.

עבודה מול פער- 

היכולת להמשיך לתפקד עם

הקיים תלויה 

ביכולת לקבל את זה שיש

פער בין הרצוי למצוי.

נוכחות- לחיות את ההווה אין פירושו
להתנתק מהעתיד אלא לאפשר

להתמלאות מהחיים עצמם.

נקודת המילוי מהמציאות תלויה במידה שבה אאפשר
לעצמי לקבל את החוסר.

שלמות- 

היכולת לבחור מה נכנס אלי

ומה לא ובכלל זה הכח של

החיוביות מול השליליות ככל

שתדבר חיובי כך יהיה.



הדבר שהכי חשוב לי ובו אני אתמקד- לבנות אישיות עצמית
חזקה עם רגש ועוצמה שיכולים לכוון אותי לכל החיים.
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מסתעפים הם הדרכים

נכתבים ונמחקים

כך הם החיים

נכתבים בדיו אותו גם מוחקים.

לעבד הרבה את המסרים

על מנת לא לאבד קומות חיים.

לא לח˘ו˘ מאחריו˙,
ולדע˙ ˘נ˙˙י א˙ המ˜סימום בפינה ˘לי.

להיות מכווני מטרה, לדעת מה הדברים החשובים באמת 

לפעמים לא צריך להילחם בעצמך על דבר שאתה לא

מצליח לעשות, צריך להקשיב לעצמך. להרפות.

לכתוב יותר במחברת זה מסדר את הדברים
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בשביל להביא את עצמך לקצה, הכיוון היסודי זה להגיד שאתה לא אחראי
על התוצאה. אם אתה תגיד לעצמך כל הזמן מה שיגדיר אם הבאתי את

עצמי לקצה או לא לקצה זה התוצאה, אז אתה אף פעם לא תרגיש
שהבאת את עצמך לקצה. אתה תמיד תחשוש שלא תצליח. אז תגיד

לעצמך אני לא אחראי על התוצאה, אבל אני מביא את כולי לקצה. זאת
אומרת אם אתה קוצב לקחת את עצמך לקצה,  זה קודם כל ההבנה

בעצמך שאתה אחראי על ההשתדלות. ברגע שאתה תגיד לעצמך- אני
אחראי על ההשתדלות, אתה תראה שהשאלה עוברת להיות לא האם

הצלחתי או הצלחתי, אלא האם נתתי את כולי או לא נתתי את כולי. ואז
התוצאה עצמה זה כבר לא קשור אליך, זה קשור לקב"ה. אתה תראה,

הקב"ה יודע טוב מאוד איך להביא את התוצאה. אם הוא לא ירצה אז הוא
יגרום לך לעקם את הרגל בירידה, ואם הוא ירצה הוא ישים אותך בדיוק
בקבוצה המתאימה, שאיכשהו זה הסתדר והכל יהיה טוב. הוא נותן את

הכוחות. זה הנקודה של להביא את עצמך לקצה. אז אני ממליץ שקודם כל
תקבל את החלטה בלב שלם. ואז תגיד לעצמך אני שם עכשיו. עד ליום

סיירות- אני שם. אחרי היום סיירות תהיה יותר חשיבה מחודשת, ועד אז
הישיבה גם כרגע הולכת הצידה. כאילו כמה שצריך. וגם שתי נקודות:
אחד, שיכול להיות שאתה עושה טעות, אבל בכל מקרה זו ההחלטה
שקיבלת. ודבר שני, זה שאתה לא אחראי על התוצאה. אתה אחראי

להתאמץ, להגיד לעצמך שעשית את הכל. זה שתי הנקודות. עכשיו, אל
תצפה שזה יביא אותך תוך רגע לשלמות. אבל תקבל את ההחלטה ותיתן

לה שלושה ימים.. תיתן לעצמך לעכל אותה. תבנה לעצמך תוכנית
אימונים, תכתוב לעצמך תחושות לקראת, חששות, תענה לעצמך על

אותם חששות. תחיה את זה. זה העבודת ה' שלך עכשיו. תתפלל על זה,
כי התפילות עכשיו זה על זה. הכל. הקב"ה רוצה ממך עכשיו שתהיה על

זה. אם החלטת את זה.



מה שלומך הרב?
מתגעגע מאוד לישיבה ולשיעורים של הרב!

משתף שב"ה כבר בעיצומה של טירונות יחידה מאתגרת במיוחד
הרבה שטח וגשם ותפילות שלא תתקבל תפילתן של עוברי דרכים..

ראיתי את הסרטון של הרב על חנוכה והמונדיאל ואשמח לשתף שבאמצע כל האינטנסיביות לקחו
אותנו לראות את המשחק בבסיס קרוב ולי ולחבר דתי אחר היה חשוב לקחת את 

הזמן ולחוות את החג יותר אז ביקשנו להישאר ולשמור על הציוד,
והדלקנו נרות ושרנו שירים והייתה אווירה מיוחדת מאוד. 

ועמוק בלב שמחתי לראות שבכל העיסוק בפרטים בצבא, 
נקודת הרצון נשארה צופה למרחוק.

שבת שלום!   

עבודת ה’

ע"מ לחיות תורה לא מספיק לזכור ולדעת,

 אלא צריך לקשור את עצמי לתורה –

 לרבנים בישיבה, שיחות בעבודת ה'. 

אמונה חיה ונושמת.

אני מרגיש כיצד גבורתי הנפשית תלויה במצבי הרוחני,

רוח גדולה מרחפת עלי. עת אני בטהרה מידתית,

אותה כוח נושאת אותי, ממלאת אותי כוחות ושמחה, 

גבורה ועוז, אמונה גדולה. 

מתפלל לה’ שיצליח דרכי ויקבל את רצוני 

לטהרה וקדושה ועל ידם ימלאו אותי רוח גבורה ועוז חיים

הקשיים ונקודות מאמץ -

 אלו הנקודות של העמל תורה - 

שם נבנים הכוחות. 

זה זמן שלא חוזר, 

ועל ידיו כל החיים יהיו תוכן

ומשמעות. 

דקת התורה וניצול הזמן היא זאת

שתשפיע על שמחת החיים, 

על המשפחה, על הזוגיות, על

הכוחות לפעול בעולם הזה.
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˘אֵלָ˙י - 
כיˆד אני אוכל לע˘ו˙ הכי טוב על מנ˙ ˘הנ˘מה ˙˙ממ˘ 



"ההבנה כיצד הדברים עובדים מאפשרת חיים מסודרים
שלא מעייפים את הבן אדם במפגשו עם הפרטיים."

בתכלס- לא לבוא בגישה כמו של מחלקת בייניש- שיש לנו תורה גדולה להביא לצה"ל, 
אלא לבוא קשוב למציאות- לצה"ל יש תורה גדולה שרוצה להופיע דרכך. 

זה להיות מרוכז בהווה,
זה לשים לב שיש עכשיו קללות ואז- איך אתה מגיב עכשיו לסיטואציה כשליח של

הקב"ה שכרגע שם מציאות שאתה תשמע קללות,
זה להיות הכי טוב בבחמ”ס לא כי אתה דתי אלא כי אתה בהווה עכשיו חי את הקב"ה

והוא נותן לך כוחות על פי האמת האלוקית, שרוצה שתקדש שם שמים. וכו.
להקשיב להווה ולשאול שאלה אחת- מה הקב"ה רוצה ממני כרגע.

שאלות זה כלים להורדת רצון ה.

חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד
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אני לא פה בשביל לאסוף ידיעות 

אלא בשביל כמה שיותר לגדול בתורה ולגלות את דבר ה' בעולם. 

זהו. בלי לחצים. בלי הספקים. בלי תכנונים. פשוט ללמוד טוב ובשלמות

ולעשות חשבון נפש שאני צועד נכון.

משהו מרפא בזמן הזה שלפני שבת. 

אולי זה בגלל השעה – לא שיא היום ולא שיא החול. 

זמן מעבר,

גם בנפש שום כוח לא שולט.

ולכן הזמן מאפשר לקול הרחשים להיכנס אלינו סוף סוף,

שנשמע אותם!

אחרי ששבוע שלם אנחנו מתעלמים מהם ומאבדים את עצמינו.



אני מרגיש שכשאני בישיבה חלק מהנפש שלי מתעצם מאוד- בכוחות,

בשאיפות, בזיכוך, במידות, זהו החלק הנצחי. אך ישנם עוד חלקים בנפש

שגם הם מלאי כוחות.

זמן הישיבה הוא זמן שבו מכנסים את הכוחות ובונים אותם. ובצורה טבעית,

באמצעות התורה שהיא כוללת, חלק אחד בנפש יותר מקבל יחס בונה.

אך הנפש מורכבת מעוד צדדים, שעל ידי התייחסות לאותם צדדים- הנפש

מתעלה יחד איתם. ואם האדם לא השכיל לתת יחס בריא לאותם צדדים,

אז לא רק שהוא משתיק אותם, ובעצם את חייו, אלא הוא פוגע באותו

חלק של קודש שרצונו לבנות. איכות הלימוד יורדת והאדם מרגיש

שהלימוד טכני והוא מחפש בלימוד מה לא טוב, והוא אינו רואה- כי הוא

לא הגדיל את ראייתו - האם הוא נותן מענה לכלל הכוחות.

לכן על אותו אדם למצוא תחביב שיזין את אותם צדדים בנפש שמצד

הבריאות הנפשית עליו לפתחם ....

קניין תורה:
- בתוך הלימוד ללמוד מתוך הערצה

לתורה, 
 מתוך הבנה שהם "דברי אלוקים חיים".

- ללמוד מתוך תודעת השפעתה של
התורה.

דקת התורה וניצול הזמן היא
זאת שתשפיע על שמחת החיים,

על המשפחה, על הזוגיות, על
הכוחות לפעול בעולם הזה.
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"בכל דרכיך דעהו – לגלות
את ה' ולהבין שהוא נגד פניי,
בכל מעשה שאני עושה – 
גילוי האינסוף באותו מעשה

זו הידיעה שה' מתגלה על ידי
בארציות"

אני לא יודע מה הקב"ה
רוצה, 

אבל אני הולך עם
הקב"ה.



המסגר˙ הרוחני˙ אי˙ה אני מגיע לˆבא – ה˜ומה הרוחני˙,
האמוני˙ היא כלי ל˜˘ר ˘ל חיים עם ה˙ורה. ועלי לזכור – על מנ˙
לחיו˙ ˙ורה לא מספי˜ לזכור ולדע˙ אלא ל˜˘ור א˙ עˆמי ל˙ורה

– לרבנים בי˘יבה, ˘יחו˙ בעבוד˙ ה', אמונה חיה ונו˘מ˙.

סוף סוף! 
לאחר משבר גדול בדרך ללא מוצא גיליתי את הדרך אל הגבעה החדשה

שאני צריך לכבוש, לאחר ירידה מההר הקודם.
זה חייב להיות ככה? אחרי כל פסגה חייבת להיות ירידה בשביל לעלות עוד

הר יותר גבוה?
כנראה שכן. 

הירידה מאפשרת לנו זמן של בירור כואב. 
אסור להתרגש מירידה, היא חלק מעבודת ה', 

ה' שם לנו את הקיר הזה, אותה מראה שמסתירה את השביל להר הבא,
ומראה לנו את כל אישיותנו- איפה התקדמנו והיכן לכתנו, 

כי כשהילת הסיפוק נמוגה, העיניים מצליחות לראות את הדברים הברורים.
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מטרות:

בכללי: להמשיך חיזוק רוח, להתחזק, להתגדל,

להזדכך, לברר, לצמוח על מנת שתבנה קומה רוחנית

שתראה לי את ייעודי, שאבנה על בסיס זה- בית שמח,

עוצמתי. לחיות נצח. 

פרקטי: לבנות רצינות בלימוד, באישיות, בכל דבר שאני

נפגש איתו, בנפש. 



יצאתי למסע. מסע חזרה אל עצמי. 
השקט וההתבוננות בטבע מעלות מחשבות. כל פרח, כל עשב, כל ג'וק,
כל ציפור, כל חרדון וכל שפן סלע, כל פרפר וכל עכביש הכל פועלים

פעולתם. הכל אומרים שירה. הכל גילוי של ציור. איך הכל פועל
בהרמוניה. הכל גילוי רצון ה' והכל למען שמו. 

גם אני רוצה להגיע לשם. להיכלל בתוך שלמות גדולה שמורכבת מהרבה
שלמויות קטנות. גם אני רוצה להתחבר חזרה לתזמורת. גם אצלי הכל

רוצה לפעול בהרמוניה, בצינור ישיר לאינסוף שמוריד רצון למעשה
בצורה ישרה ונקייה וודאית. 

החיבור מלמד שהכל צומח מאותה אדמה.
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חבר מהצוות במגלן מספר:
עמיחי לא היה מוכן לוותר על הצביון הדתי, על העמדה הרוחנית שהוא נמצא בה

וגבוה ממנה. 
גם כשהיו סביבו אנשים לא דומים לו מבחינה דתית, היה חשוב לו מאוד להקפיד

לשמור ולהעלות רמה מהמקום שהוא נמצא עכשיו.

עצות להתרכז בתפילה: 

 שהמודעות קיימת, שעבודת ה' תמלא את הריכוז:

- 5 דק לפני התפילה: לפנות את המחשבה – לא להיות תקועים בתוך מחשבה. אם צריך

לכתוב את הדברים שמטרידים. 

 - להגיע למצב תודעתי של ריכוז בעבודת ה' (לוקח שנים)

 - ללמוד משהו קטן שמעיר את הלב

 - דמיון מודרך בעצימת עיניים – לדמיין שאני נכנס לקודש הקודשים ועומד לפני ה'.



בדייט ראשון הייתי בטוח שאתאהב ממבט ראשון! 

כך סיפרו לי אנשים שהכירו אותה! אבל לא, היא נראית  מוזרה, הכל שחור לבן אצלה, שואלת

שאלות מוזרות, אולי קצת דוסית בשבילי, אולי בררנית. לא הבנתי מה הדפקה. פגישת ניסיון.

במהלך הפגישה לפעמים ניהלה דו שיח עם עצמה, לא הבנתי את השפה. היא בטוחה שהיא

יודעת הכל. היא מדברת שוטף לא שמה פסיקים, נקודות. מצטטת פסוקים בלי שום קשר.

חשבתי לעצמי אולי לרדת ממנה מההתחלה. עדיף. היא נראית לי לא קשורה לעולם הזה- היא

מפעם! אולי התרגלתי לצבעוני. 

דייט שני; עשיתי בירור עם כמה מהקרובים שלה. מסתבר שאפשר להבין אותה אבל צריך

עבודה, הם אמרו שזה מה שמייחד אותה, לא הבנתי. זה היה במסעדה. מהצדדים שלה

ראיתי את הרב מלצרים הרשי כבר יודע מה היא רוצה, היא כנראה קבועה. התיישבנו,

התוספות שהביאו מהצד התאימו לטעמה. הפעם ההלם מפעם קודמת נסוג קצת, התחלנו

לדבר משפט. הבנתי, יש סיכוי! היא דיברה, אני התרכזתי בלהבין אותה, חשבתי, כמה יהיה

קשה אם נתחתן. עוד שורה, הפעם התקשתי, לא היה נעים. קפצתי לרב מלצרים הרשי. הוא

הסביר לי, חזרתי. היא חיכתה לי, המשיכה לדבר ולדבר. יצאתי מהפגישה עם שני משפטים.

הבנתי שהחברה אולי צודקים.

דייט שלישי; משהו בתוך אמר לי להמשיך. קבענו באותו מקום במסעדה, הרב מלצרים היה

שם. לאחר הגשת התוספות שאהבה, התחלנו לדבר. הבנתי אותה, שוב רב מלצר. עוד שורה,

שוב רב מלצר. לא נעים. אבל היא ממשיכה לחייך. חיוך בשחור לבן. אבל אמיתי. היא חיפשה

עומק. ניסיתי. היא דברה על החיים ולא הבנתי אותה . היה כבד מידי.

דייט חמישי; אותו לו"ז. היא המשיכה לדבר על החיים. שבת, הייתי חייב רב מלצר רשי. ילדים,

שוב מלצר ראשי. חינוך, מלצר ראשי. מצוות מלצר ראשי. קודש, נשמה, סיפורים. תודה! לאט

לאט למדתי לקרוא אותה! 

דייט שישי; גליתי שהיא יודעת הכל! היא מחפשת מוסר אמיתי.. לא מה שקניתי בחוץ. גיליתי

שזה לא מעיק כבר. אולי היא תתאים לי. החלטנו להתחתן! תודה ה' איזה אישה! הודיתי לרב

מלצרים הרש"י והוא אמר שהוא ימשיך ללוות אח"כ!  שמחתי שלא וויתרתי, שלא זרקתי אותה

כי קצת לא נראתה לי. מזל שלא שפטתי ע"פ מראה חיצוני והשפעות חיצוניות. היה קשה אבל

השתלם. בהזמנה לחתונה היה אור! אור שלא רואים כל יום! למעלה היה רשום "טעמו וראו כי

טוב ה'". ולמטה היה רשום מוזמנים בשמחה! אני ו.. התעוררתי. כנראה נרדמתי על הגמרא.

איזה חלום מתוק שמתגשם.
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כתב בכיתה י”א בישיבת דימונה



תהליך בניה אישי -תפילה. ע"פ תיכון תפילתי

בזמן האחרון אני מרגיש שאני צריך לעלות רמה בעניין החוויה הרוחנית שלי בתפילה - כנראה התפילה אצלי

היא דבר חזק כי אם לא- לא הייתי מרגיש שעלי לעלות דרגה. 

פרקטית:

- לשבת כמה דק לפני התפילה ולחשוב על המציאות, על העולם ולעורר רצון להיות שותף בו ולהבין שהינה

אני נפגש עם ה'. 
 - בדרך לתפילה לחוות את העולם - להתנתק ולהסתכל מלמעלה ולהרגיש את ההוויה (המצפה מצוין לשם כך).

- בבוקר לשבת כמה זמן על המיטה - ולנסות להתמלאות רצון "לטרוף" את היום. 

יום א'-
עלי להבין שהתפילה היא היכולת שלי להיות שותף בתהליכים אלוקיים - ע"י בקשה ורצון. התפילה היא

דיבור ביני לבין ה'- עלי להבין שה' רוצה את הדיבור הזה בדיוק כמוני והוא מקשיב- הסתכלות כזאת תאפשר

חיבור למלל של התפילה והתערבות עצמית בתהליך הברכות בתפילה. 

יום ב'-
כשאני ניגש לתפילה, להגיע בטבעיות- להבין שזה מנגנון טבעי שהוא חלק ממני, ולתרגל תודעת חיים של

תפילה- לחיות ולרצות את העולם. התפילה יכולה לפתוח לי פתח לשאיפות הכי גדולות ורצון להגשים אותם-

בלי לחשוב על הפרקטיקה.  

פרקטי:

- במהלך התפילה לא לחשוב על רצונות שאוכל להגשים אותם במיידית או שיש לי יכולת אליהם, אלא

להביע רצונות גבוהים.

יום ג'-
יש ערך לצורת הבקשה כשאנחנו מתפללים בגדול שהתפילה תמצא חן.

עלינו לעבוד על אופן ההתבטאות.

יום ד'-
בתפילה צריך להבין שכל יום אני אדם חדש ולכן אותו אדם חדש מתפלל להכיר את הבורא מנק' מבט

חדשה ואת עצמו.

פרקטי:

לפני תפילת עמידה- לחשוב קצת, בכללי, על הדמות שלי ולחשוב על ה' ואז להיכנס לתפילה.

יום ה'-
להבין לפני מי אני עומד.  לראות את העולם שנברא ואת ההשגחה. 

יום ו-
הידיעה שה' נוכח יכולה להכניס לתפילה
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מידות טובות

שקט- לבוא בשקט פנימי מתוך רצון להיטיב, ולעשות הכי טוב. 

אני מגיע יותר שקט, מכוון לֶהֱיות הנשמה - היכן שצריך
מדבר ואיפה שלא - עושה. מחייך ונעים לסביבה אך מרוכז

בלהתקדם. מתנדב איפה שצריך ונכנס רק היכן שצריך.
 זו נראלי הדרך שתהיה לי יותר טובה, ויקח יותר זמן

להיכנס איתה

להיות בסבלנות כלפי
תהליכים שאנשים עוברים.
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להבין בדיוק מה הנק'
שהשני מנסה להעביר

מה צריך לבנות -
ריכוז, משמעת עצמית, אחריות, עמידה בהחלטות, יסודיות, שלמות, ענווה,

צניעות, רצון ע"י התבוננות, שליטה, שלווה, שמחה, ללמוד הרבה תורה, אהבה
לעמ"י, אהבה לא"י, עין טובה, יציבות, קומה אמונית רחבה, חזון.

לתת ביקורת כמו שהיית
רוצה שייתנו לך.

חיוך – מה שנותן לי את הכוח
ברגעים קשים – לחייך לאחרים :)



להודות גם על הדברים הכי בנאליים...

“אחה"צ פתיתים עם טונה – מפנק ופשוט!”

“התפללנו מנחה וערבית עם יהודים מתוקים וחזרנו לקומזיץ עם
חליל ושירים יפים - חיים טובים.”

הכי חשוב לשמוח – 
"תחת אשר לא עבדת את ה' אלוקיך בשמחה ובטוב לבב"
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כשיש הזדמנות לעשות דברים\ מצוות וכו' שיש לי או ש"קופצות" לי- לקום ולעשות! לא לדחות.

כשאני עושה משהו, לעשות אותו עד הסוף!

ההתנהגות החיצונית משפיעה על הפנימיות של המצוות- ככל שנתלהב יותר ככה המצוות יהיו יותר בשמחה ובקלות.

אם אין התלהבות ללמוד\ לעשות וכו'- צריך "לשחק אותה" מתלהב- ואז זה גורם לזה שבאמת נתלהב.

לראות כמה ה' עושה לנו טוב. 

דברים שכתב מתוך לימוד מדריכים פרשת "וישלח" תשע"ח:

לא רק לשאול מה אני אעשה אלא
לשאול את עצמי איך אני עושה.

זריזות ואכפתיות-
 לעשות דברים מהר ובשקט.

ממילא אני עושה את הדברים - אז למה לא עם חיוך? 
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בצוות יש לך תפקיד והרבה
פעמים יש בך חלק מאוד מסויים
שרק אתה מביא אותו לצוות

המצב רוח שלי משפיע על כל הצוות 

מסירות- עמיחי היה נוסע קבוע בימי חמישי לסבתא

שלו שגרה בפתח תקווה, שזה לא בדרך הביתה

מהישיבה, כדי לעזור לה, לנקות לה את הבית, גם

אם זה היה כרוך בלוותר על שיעורים בישיבה, הוא

הקפיד להגיד שזוהי המסירות שלו למשפחה.

עמיחי היה עובד בעבודות הכי קשות, לא בשביל המחיר.
הוא היה נהנה מעצם העבודה גם היא בחינם.

החיוך של ונינו- הולך איתו תמיד, אם זה
בלהכניס את הילד שבו לכל סיטואציה, החיוך
המוכר לכולם עם הלשון שמבצבצת קצת
החוצה. בשיח בין כולם, בין החילונים לדתיים
היה מגשר המון הצחוק המחבר של עמיחי.



ענווה בתחרות- חבר מהצוות מספר: 

אני ההפך הגמור מונינו בקטע של התחרות אני אם אני מפסיד אני

מתחיל להשתגע, לבכות, אני אין לי את זה בלהפסיד, רק אומרים לי

תחרות- זהו, אני חייב לנצח ואם אני מפסיד אז זהו, חרב עלי עולמי. 

פעם אחת הייתה תחרות והצוות שלנו הפסיד פתאום אני רואה את ונינו

מחייך, אומר כל הכבוד. מסתכל עליו ואומר לו ‘איך אתה יכול? הרגע

הפסדנו’. ומאז הבנתי שזה מטורף והוא קרן אור גם ברגעים שאני

מאבד את זה הוא נתן איזה קרן אור לצוות וגם ידע להגיד לצד השני

מילה טובה, שזה בכלל לא הייתי יכול להתקרב אליהם, זה קלאסי ונינו

שדווקא ברגע שהרבה מתעצבנים הוא דווקא זה שיכניס נקודת אור.

חבר מהצוות במגלן מספר: 
למען האחר- אני רוצה לספר אירוע אחד שהיה לי איתו. 

היה לנו איזה מסדר ציוד. פותחים את הווסט מוציאים ממנו את כל הציוד. הייתי צריך ללכת לכמה
דקות.

ואז חזרתי וראיתי שהציוד שלי לא שמה. נכנסתי לחדר ושאלתי אם מישהו ראה את הציוד שלי, וונינו
אמר לי שהוא שם לי את זה בתיק של הווסט.

הלכתי לתיק, פתחתי את התיק וציפיתי לראות פשוט את הווסט מונח שם ואת כל הדברים זרוקים
בתוך התיק. ואז פשוט ראיתי שהוא הכניס לי את כל הדברים לתוך הווסט. הוא קשר את הכל,

שיפצר את הכל. לא משנה ששום דבר לא היה במקום הנכון, כי לא היה לו איך לדעת, אבל הכוונה של
בלי שביקשתי ממנו, בלי כלום, לסדר לי את זה כמו שאני הייתי מסדר אם הייתי שם.
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למען האחר- כשבאו אליו חברים או חניכים להתלבט
או להתייעץ על דבר מסויים עמיחי היה "פותח את
העיניים" לראות את המציאות הרחבה, ולא הכל

כשחור או לבן. נותן את התמונה המלאה.



רחלי: עמיחי במהלך הצבא תמיד שמח. מה שהוא לא עבר במסלול גם בשבועות הכי

קשים תמיד היה חוזר שמח הביתה. יום שישי אחד הוא התקשר אלי והתחיל לבכות. זה

היה פעם ראשונה בכל המסלול. אומר לי "אמא אני עוזב". שאלתי אותו "מה קרה?"

אומר לי "אני לא יכול להרביץ יותר". ואז אמרתי לו "עמיח חכה אל תחליט עכשיו דבר

עם עדני [המפק"צ של עמיחי, נ'] נראה מה אפשר לעשות". הוא הלך אל עדני,

ובמוצאי שבת מתקשר אלי אומר: "דיברתי עם עדני והוא אמר לי שמהיום הוא [עמיחי]

אחראי על הקרב מגע". מה לעשות? אמרתי לו "עמיח, תהיה עניו, הקב"ה אומר פה

משהו. תקשיב למציאות. אל תנהל אותה. יכול להיות שאתה צריך להשתלם פה בעוד

איזו שהיא נקודה, אל תתנגד." והוא זרם עם זה.
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חבר של עמיחי היה אצלו ואז הוא שאל אותו אם הוא פעם נהג

בטרקטורון, הוא אמר שלא. ישר עמיחי אמר לו- 

קח את המפתחות הם בתוך הבית וצא לסיבוב. 

הנקודה החזקה פה : כמו שזה שלי- ככה זה גם שלך. כמו שאני נהנה

ממנו כך גם אתה תהנה ממנו. ככה בפשטות, ככה בקלות.

כוח רצון- כוח הרצון של עמיחי היה כל כך גדול וכבר ראו זאת בכיתה ט'. כשמשפחת ונינו עברה

לקצרין, עמיחי עוד למד בדימונה, והוא החליט שאת שאר שנותיו בתיכון הוא ממשיך ללמוד

בישיבה התיכונית דימונה שבה הוא למד בחמישית, וכך עד השמינית נסע כל שבוע בראשון

וחמישי 7 שעות לכל כיוון. אפשר ללמוד ממנו כל כך הרבה על כוח רצון.

עמיחי השתדל מאוד להיות קשוב לעצמו. כשעבר לישיבה בברוכין הוא

בנה לו לוז משל עצמו, 

כדי שיהיה לו מן "תכנית קידום" לעצמו, תכנית נפשית ורוחנית.
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הכרת תודה- עמיחי היה מפקיד להגיד תודה באמת מעומק הלב תמיד. אחרי מותו מצאו

בארון שלו שהכין לשני בני דודים מתנות כהוקרת תודה שעזרו לו להתאמן לצבא. 

הוא תכנן להביא להם את זה בסוף המסלול. הוא הכין לכל אחד בלוק עם תמונה והקדשה

אישית מרגשת. 

כזאת הכרת תודה ענקית הייתה לו.

 כשרחלי הייתה עצובה או פחות במיטבה ועמיחי היה קולט
את זה, הוא היה אומר לאחים שלו הקטנים שכל אחד

מסדר את הבית וכשהוא יגיע ביום שישי כל אחד יקבל
חמישה שקלים. העיקר לשמח את אמא ולהקל עליה.

היה מדריך על מלא גם כשהוא כבר
סיים את ההדרכה, המשיך להיפגש

עם החבר'ה בשבתות כשהיה חוזר
והשתדל מאוד להיות איתם בקשר.

במהלך המלחמה, אחרי הנפילה של עמיחי, שבט הנני הכינו בבית של אחד החבר'ה

המון שניצלים לחיילים. האמא הציעה להם תוך כדי העבודה שתיה. החבר'ה לא

הסכימו לקחת כי למדו מונינו שקודם כל עובדים ורק אז נחים. הנקודה שהם למדו

מעמיחי להיות ממוקדים ו100% בעשיה שלך העכשווית, הולכת איתם הלאה.

הכרת תודה - הוא היה מקפיד לומר לרב בסוף השיעור - תודה הרב, זה

ממש נגע בי, זה לא היה סתם. תודה על תשומת לב לפרטים ולנגיעות

הקטנות 



שלח לחבר מהצוות אחרי ויכוח על מה שהיה ביום כיפור בדיזינגוף

אח אשמח לכתוב לך עכשיו לפני שיגדל 'הפיל שבחדר'.

אני אגיד שאחרי האירוע בדיזינגוף הייתי בסוג של סערת רגשות. ואחרי

שאמרת שאתה מבין את האנשים האלה ושאמרת את הצד שלהם בלהט

בפתחש אני מאוד התאכזבתי והרגשתי פגוע.

לאחר מחשבה אני רוצה להגיד שאמנם אני לא מבין אותך אבל אתה חשוב לי.

מאוד. אנחנו בקשר טוב ואני אוהב אותך ולומד ממך המון. ואני לא רוצה

שנרגיש שיש איזו חציצה של דעות ביננו.

אז אמנם קשה לי להבין אותך לפעמים אבל תדע שמאוד חשוב לי שזה לא

ישפיע על החברות.

אוהב אותך אחיקר  

שלח בקבוצה של הצוות: 
תקשיבו תקשיבו

בטעות בכר לא שם אותי בשמירות.
כל מי שצריך חילוף בכל שעה משעות היממה 

גם בלילה, גם בביקורים ,
שידבר איתי יותר מאשמח!  

-52-

חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

ענווה- ב˙חרויו˙ בין הˆוו˙ בˆבא. כ˘הˆוו˙ ˘לו הפסיד ב˙חרו˙
לˆוו˙ ה˘ני, עמיחי היה הולך ולוחı להם יד. ככה גדולה הענווה. אז
הם אמרו לו מה, אבל ה˘נייה הפסד˙ם לנו מה האירוע א˙ה אמור
לכעוס עלינו... 'מה אכפ˙ לי, זה לא מזיז לי.. נו אז הפסדנו..'. עמיחי

היה אומר ˘הוא אדי˘ למˆיאו˙, אנחנו ˜וראים לזה לא נפעם
מהחוı. כל הפוזו˙ לא עו˘ו˙ לו א˙ זה...



למען חבר, למען הכלל- 

בשיחת התלבטות של חבר על יום סיירות שהחבר רוצה לעשות הדבר שעמיחי הכי

דוחף אליו זה שהחבר שמתלבט יקבל החלטה. ללכת על זה או לא ללכת על זה.

אם כן ללכת על זה, אז בכל הכוח. יום הסיירות הוא בעדיפות ראשונה והישיבה

תידחה לצד, כל לימוד תורה קטן הוא בונוס. הדרך חיים שלנו שהיא בכוונה לחיים

תורנים ורוחנית לא תלויה בכאן ועכשיו, בכמה למדתי, אלא התורה היא "בכל דרכך

דעהו", בכל התחומים לדעת את ה' ולעבוד אותו. לעבוד את ה' זה לא רק בלימוד

תורה ולכן אפשר ממש להשקיע ביום סיירות ו"להזניח" מעט את הלימוד בפרק

הזמן הזה.

להיות בענווה מול עצמך בקבלת החלטות. אנחנו אף פעם לא יודעים ב100% מה

יהיה טוב לנו. תרשה להגיד לעצמך אני לוקח החלטה ואולי אני טועה. לקבל את

ההחלטה במלוא תשומת הלב, ולעשות את מיטב ההשתדלות לקיימה על הצד

הטוב ביותר. אבל מפה זה של הקב''ה. אין לי רוח הקודש ואני לא נביא שאדע אם

ההחלטה שקיבלתי נכונה. יכול להיות שטעיתי, וזה בסדר. אבל אני החלטתי את

זה. ואפשר גם להשליך על הקב"ה אתה בא לקב"ה ואומר- הקב"ה, זה ההחלטה

שקיבלתי. אני עכשיו הולך להשקיע את כל הכוחות שלי בזה. ויכול שטעיתי, נכון,

אבל הקב"ה לא נתת לי רוח הקודש להבין מה בדיוק נכון לי, בנתונים- זה ההחלטה

שקיבלתי. ואני הולך איתך נטו. את כל המאמץ, והתוצאה היא ממך. ככה תגיד

לקב"ה. ואתה תראה שזה מרגיע אותך.

המקום הזה שאתה לא מוכרח לדעת במאה אחוז שאתה צודק. אני עד היום,

החלטות שקיבלתי אני לא יודע אם הן היו נכונות. ואני אומר את זה לעצמי.  אני

אומר, יכול להיות שטעיתי בהחלטה להתגייס לשלוש שנים. אני אומר לעצמי את

זה. וזה מרגיע אותי. זה אומר- אני עם הקב"ה, אני נותן לקב"ה להוליך את החיים

שלי.

קיבלת החלטה שאתה הולך להיום סיירות הזה בכל הכוח, הישיבה הולכת הצידה,.

כי זה מה שהקב"ה רוצה ממך עכשיו. אז כל שיעור, כל סדר, כל זה, הכל זה בונוס.

אני אחראי לעשות את ההכי טוב שלי ומה שיהיה יהיה. במילים אחרות, אני לא

מפחד לעוף. אני לא מפחד להיכשל. אני יודע שאני עשיתי את הכל ובסוף הקב"ה

מנהל את העניינים.
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המשך



מרגע שאתה חושב שאתה אחראי על התוצאה גם, אז אתה כל הזמן תחיה

בדאגה. כי אתה אף פעם לא תדע אם עשית את הכל, ואתה תמיד תרגיש ביקורתי

גם כלפי עצמך, כי אתה כאילו אומר בנקודה הזאת פחות הצלחתי. או מבחינת

המפקד הייתי פחות טוב. אבל מרגע שאתה אומר לעצמך- אני לא עובד אצל

המפקדים, אני לא עובד אצל הצבא, אני לא עובד אצל אף אחד, אני עובד רק אצל

הקב"ה. והקב"ה רוצה שאני אתאמץ הוא לא רוצה שאני אביא תוצאות, אז זה

מחזיק אותך. כי אתה אומר- לא משנה מה אני אפגוש עכשיו, אני יודע שאני אתן

את המקסימום. אם אני אצליח אז אני אצליח, ואני אני לא אצליח אז אני אכשל.

אז לא נורא. אז מי שאני כנראה מתאים למקום אחר. 

אני אספר לך סיפור. אני לפני ההשבעה, הרגשתי.. ביחידות האלה הם לא אומרים

לך שום פירגון, אוקי? הם לא.. אין מילה טובה. הם לא.. אני לא יודע אם הרב חיים

אמר לכם את זה. כאילו הם רק משקפים לך את הביקורת, את הדברים שאתה לא

טוב בהם. כאילו הם גורמים לך להגיד אתה לא תלוי בנו, אל תצפה שנגיד לך אם

היית טוב או לא טוב. נגיד לך רק במה לא היית טוב. עכשיו אני לפני ההשבעה,

חטפתי הרבה ביקורות. כי.. אתה יודע.. אתה עושה טעויות תוך כדי היום יום.

והייתי בטוח שאני על סף הדחה. אמרתי לאמא שלי- אמא נראלי אני די אאוט

כאילו.. נראלי אני לא חייל טוב וטה טה טה. ואז, בהשבעה יש טקס חלוקה של

מצטיינים, ואז מפקד הצוות קרא לי, והייתי בהלם. כאילו אמרתי- זה נראלי טעות.

אני רחוק ממש. זה לא קשור אלי. ואז הבנתי שבסוף זה לא איך שאחרים תופסים

אותך, זה איך שאתה תופס את עצמך. אם אתה תתמלא דמיונות, ותחשוב עליך

זה, אז ככה אתה תראה את עצמך. אבל כלפי חוץ זה בכלל שונה. ואז משם

התחלתי ללמוד להגיד- אני לא נמדד איך שהמפקדים רואים אותי, אני נמדד איך

שאני עובד עם עצמי, אם/ עם- אני נתתי הכל.

גם עכשיו נגיד להיות מ"כ, עכשיו זה אחריות. כל האחריות עליך. אתה צריך לדאוג

שדברים קורים, שכל החיילים שלך עומדים בזמנים, שהכל עובד. אתה אומר

לעצמך- טוב, מי אמר שאני טוב בזה? כי בסוף לפעמים אני נכשל, לפעמים קורים

זה.. אבל גם זה אני אומר לעצמי- טוב יכול להיות שאני גם לא אצליח. אני מנסה

לעשות את המקסימום. ואז זה מרגיע.
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קטעים כלליים
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יש אנשים שאוכלים את הראש 10 משפטים כשהם
יכולים לתמצת הכל במשפט אחד.

אולי קשה אבל מיום ליום גם נהיה יותר מעניין 

"רצוני חיים

 ואני רץ ורץ

לכל הצדדים

אני המתחבא ואני המוצא

 ואין מוצא כי אין דרך

 ואין חיים כי אין רצון

 ואין מטרה כי אין אמון"

חלומות-

קצת לעופף לא יזיק.



שנכיר סגולתנו
ונאיר גודלנו

בצמיחת קרננו
ושבירת גלותנו

אמונה תצמיח בטחון
טהרה תצמיח גבורה

ענווה תצמיח עוז
וקרקע מדושנת

תצמיח קרן לדוד

-57-

חוברת כתבים וסיפורים- עמיחי ונינו הי”ד

אנא ה'
שעה נא למצוקותינו

שבים אנו בכל כוחותינו
להרים את קרננו

לחדש ממלכת קודש בארצנו
מצפים אנו להוויה

זרמי חיים
כוחות אדירים
רצונות בריאים

פתח עיננו לטוב


